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سرمایه گذاری در برابر ناملایمات؛  سرمایه گذاری در برابر ناملایمات؛  

ساخت سیلو ساخت سیلو ۶۴۶۴ هزار تنی  هزار تنی 
بدون بدون حمایت مسئولان دولتیحمایت مسئولان دولتی

در حال حاضر با توجه به درخواست ناعادلانه اداره برق و ادعای دریافت حق ترانزیت از مشترکین بالای ۱ مگاوات بدهی  بالایی از سال قبل برای ما ثبت 
و درخواست پرداخت آن از طرف شرکت دارند. بارها توضیح دادیم و نامه نگاری کردیم که ما تولید یارانه ای و در سبد کالای اساسی غذایی هستیم و 

تولیدات ما دستوری و از طرف بازرگانی دولتی تعیین می شود که هیچ دخالتی در قیمت فروش آن نداریم و متاسفانه دائم تهدید به قطع برق می کنند

تیترهای امروز

 گروه خبر // حضرت آیت الله خامنه ای در آســتانه دهه 
مبارک فجر در حرم مطهر حضرت امام خمینی )ره( حضور 
یافتند و ضمن قرائت فاتحه، به بنیانگذار جمهوری اسلامی 

ایران ادای احترام کردند. 
به گزارش ایســنا، حضــرت آیت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقاب اســامی صبح پنج شــنبه همچنین با حضور در مزار 
شهدای حادثه انفجار تروریستی هفتم تیر و انفجار تروریستی 
 دفتر نخســت وزیری در هشــتم شهریور ســال ۱۶۰، یاد و 
 خاطــره این شــهدا به ویــژه شــهیدان آیت الله  بهشــتی، 
محمدعلی رجایی و حجت الاسام والمسلمین باهنر را گرامی 

داشتند.
  حضرت آیت الله خامنه ای بر مزار شــهدای انقاب اسامی و 
دفاع مقدس و شهدای دفاع از حرم نیز حضور یافتند و با قرائت 

فاتحه علّو درجات این شهیدان را مسألت کردند.
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امام جمعه اهل سنت و جماعت بندرعباس در نشست
 رئیس مجلس شورای اسلامی با امامان جمعه اهل سنت کشور :

هرمزگان از عقب ماندگی تاریخی 
رنج می برد

کمبود پرستار؛ تهدیدی جدی
 برای نظام سلامت و درمان بیماران

تعطیلی بخش های بیمارستانی 
به دلیل کمبود پرستار 

در آستانه دهه فجر انجام شد

حضور رهبر انقلاب در حرم امام )ره( و گلزار شهدا

در آستانه دهه فجر انجام شد

حضور رهبر انقلاب 
در حرم امام )ره( و گلزار شهدا

کمبود پرستار در هرمزگان

مدیرعامل فولاد هرمزگان:  

توسعه پایدار
 در سایه امنیت رقم می خورد

صفحه صفحه 88 را بخوانید را بخوانید
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برادر ارجمند و گرامی جناب آقای دکتر حسین سعیدی

با نهایت تاثر و تالم درگذشت دایی گرامیتان را خدمت شما و خانواده محترمتان تسلیت عرض 
نموده و از درگاه خداوند سبحان برای آن عزیز سفر کرده رحمت واسعه و علو درجات و برای 

بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد.

اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی هرمزگان

انالله و انا اليه راجعون

مدير محترم نظارت بر گمرکات استان هرمزگان و گمرك شهيد رجايی

ضرورت بهره گیری
 از متخصصین هرمزگانی در بنگاه های اقتصادی

 گروه خبــر // اســتفاده از ظرفیت متخصصین 
هرمزگانی در بنگاه های اقتصادی یک ضرورت است.

   بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ نماینده مردم هرمزگان 
در مجلس شورای اســامی گفت: استفاده از ظرفیت 
متخصصیــن هرمزگانی در بنگاه هــای اقتصادی یک 
ضرورت انکارناپذیر اســت.احمد مــرادی در دیدار 
با محمدرضا صفــا رئیس اتــاق بازرگانی هرمزگان 
 اظهار داشــت: امروز جوانان هرمزگانی در بســیار از 
حوزه های تخصصی صاحب نام و برای استان افتخارآفرین 
 هســتند و از ظرفیت این جوانــان متخصص باید در 
حوزه های مختلف به ویژه در حوزه اقتصاد استفاده شود. 
وی تصریح کرد: استفاده از نیروهای هرمزگانی و جذب 
آنان به بازارهای تخصصی کار بــرای مردم هرمزگان 
دغدغه است و امید است بتوانیم این دغدغه مهم و حساس 
مردم هرمزگان را برطرف نماییم. مرادی در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به سنگینی هزینه های انبارداری 

کالاهای گمرکی برای فعالان اقتصادی، بیان داشت: امروز 
بازرگانان و فعالان اقتصادی چالش های فراوانی دارند که 
یکی از آن ها پیش بینی ناپذیری فضای کان اقتصادی و 
کوتاه مدت بودن سیاست گذاری های اقتصادی است.وی 
تاکید کرد: کوتاه مدت بودن سیاست گذاری های اقتصادی 
توان تحلیل بلندمدت را از فعالان بخش خصوصی سلب 
کرده و در مورد ابتدایی ترین الزامات در کســب و کار و 

برنامه ریزی و تدوین استراتژی با مشکل مواجه هستند که 
در این میان هزینه های دموراژ کالا فشار زیادی بر رویه 
فعالیت بازرگانان وارد ساخته است.مرادی تغییرات قیمت 
مواد اولیه و محصولات و همچنین بی ثباتی سیاست ها، 
قوانین، مقررات و رویه های اجرایی در فضای کسب و 
کار از بزرگ ترین موانع پیش رو فعالان بخش خصوصی 

عنوان کرد.

استقرار ۱۰ تیپ در مرزهای کشور برای تأمین امنیت پایدار
گروه خبر // فرمانده نیروی زمینی 
ارتش گفت: ۱۰ تیــپ در مرزهای 
کشور جهت امنیت پایدار مستقر 

هستند.
   امیر ســرتیپ کیومــرث حیدری 
در آئین افتتاحیه مســجد و مصای 
آیت الله بهجت فومنــی )ره( ضمن 
گرامیداشت یاد و خاطره شهیدان و 

تبریک فرار رسیدن دهه مبارک فجر 
اظهار کرد: امروز خدا را شاکریم که 
در این منطقه حضــور پیدا کردیم.

وی با بیــان اینکه ما یک شــعار 
محــوری داریم که در رکاب ولایت 
ارتش فدای ملت اســت، افزود: در 
هر عرصه ای فدایی بودن در رکاب 
ولایت را انجام داده از دفاع مقدس 

تا امــروز ۱۰ تیپ نیروی زمینی در 
مرزها جهت امنیت پایدار مســتقر 
هســتند. به گزارش مهر، حیدری با 
تاکید بر اینکه ارتش در همه عرصه ها 
 از محرومیــت زدایی هــا گرفته تا 
و  کرونــا  در  رســانی  خدمــات 
خودکفایی کــردن تمام عرصه های 
نظامی حضوری فعال داشــته است، 

گفت نیروی زمینی اکنون نیازمند هیچ 
بیگانه ای نیست.

امام جمعه اهل سنت و جماعت بندرعباس در نشست رئیس مجلس شورای اسلامی با امامان جمعه اهل سنت کشور :

هرمزگان از عقب ماندگی تاریخی رنج می برد
گروه خبر // امام جمعه اهل سنت و جماعت 
جمعه  امامــان  نشســت  در   بندرعباس، 
اهل سنت کشور با محمدباقر قالیباف، رئیس 
مجلس شورای اسلامی، خواستار توجه ویژه 
به توسعه استان هرمزگان و مشارکت بیشتر 
اهل سنت در تصمیم گیری های کلان کشور 

شد. 
   به گزار ش خبرنگار دریا ؛شیخ یوسف جمالی 
در این نشســت که به میزبانی مجلس شــورای 
اسامی برگزار شد، از تاش های مسئولان کشور 
تقدیر کرد و بر لزوم رفع موانع ســاختاری مانند 
مرکزگرایی و تقویت حکمرانی محلی تأکید کرد. 
وی همچنین خواســتار جرم انگاری توهین به 
مقدســات اهل تشیع و تسنن برای حفظ انسجام 
اجتماعی شد.شــیخ یوســف جمالی در ابتدای 
سخنان خود از محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس 
شورای اسامی، و سایر مسئولان کشور به ویژه 
لطفیان، دبیر شــورای برنامه ریزی مدارس علوم 
دینی اهل ســنت، برای تــاش  در جهت بهبود 
وضعیت کشــور و حمایت از حقوق اهل سنت 

تقدیر و تشکر کرد.
   وی به وضعیت اســتان هرمزگان اشاره کرد و 
گفت: استان هرمزگان در بسیاری از  شاخص های 
توسعه عقب مانده است و از عقب ماندگی تاریخی 
رنج می برد. متأسفانه در بسیاری از شاخص ها در 
کشور عقب و نیاز است مجلس و جناب قالیباف 
به عنوان رئیس آن، توسعه این استان را در دستور 

کار قرار دهند. به ویژه در شرایطی که بحث توسعه 
مکران و حتــی انتقال پایتخت به صورت جدی 
مطرح است، مسائل مربوط به آموزش، بهداشت، 
اشتغال و توسعه اقتصادی باید مورد توجه ویژه 

قرار گیرد.
   شیخ جمالی با اشاره به نزدیکی مجلس و دولت 
در شرایط فعلی، این فرصت را مناسب برای رفع 
موانع ساختاری مانند مرکزگرایی دانست و افزود: 
مرکزگرایی ریشه بســیاری از مشکات امروز 
کشور اســت. تقویت حکمرانی محلی و توجه 
به اســتان ها به ویژه هرمزگان، می تواند به بهبود 

وضعیت کمک کند.
    پیشــنهاد می کنم اگر برنامــه ای برای تقویت 
حکمرانی محلی در کشــور در نظر گرفته شده، 
اســتان هرمزگان در اولویت اجرا قرار گیرد. این 
استان به دلیل برخورداری از سرمایه اجتماعی بالا 

و همزیستی مسالمت آمیز شیعه و سنی، می تواند 
الگویی موفق برای اجرای چنین طرح هایی باشد.

امام جمعه اهل سنت بندرعباس همچنین به نقش 
استاندار هرمزگان اشاره کرد و گفت: خوشبختانه 
استاندار هرمزگان،  با سابقه بیست ساله نمایندگی 
مجلس، به خوبی از چالش های استان آگاه هست 
و می داند که تمرکزگرایی هم علت و هم زمینه ساز 
بسیاری از آسیب های امروز در هرمزگان است. 
از فســاد و ناکارآمدی گرفته تا ضعف نظارت، 
 همــه این ها نیازمند توجه ویژه و اقدامات عملی 
هستند.شــیخ جمالی در ادامــه بر نقش نظارتی 
مجلــس تأکید کــرد و گفت: امامــان جمعه و 
نمایندگان مجلس هر دو در انتقال مشکات مردم 

نقش مهمی دارند. 
   مردم زمانی که احســاس بن بست می کنند، به 
امامان جمعه پناه می آورند و این نشــان می دهد 
که امام جمعه نمی تواند نســبت به مسائل مردم 
بی تفاوت باشــد. تقویت نقش نظارتی مجلس و 
همکاری بیشــتر با نهادهای مردمی می تواند به 

بهبود شرایط کمک کند.
  وی در پایان بر لزوم مشارکت بیشتر اهل سنت 
در تصمیم گیری های کان کشــور تأکید کرد و 
گفت: اهل سنت باید به عنوان بخشی جدایی ناپذیر 
از هویت تاریخی کشور در تصمیم گیری های ملی 
و محلی مشارکت داده شوند. همچنین لازم است 
توهین به مقدسات شیعه و سنی جرم تلقی شود تا 

انسجام اجتماعی حفظ شود.

شناسایی بزرگترین پرونده های 
زمین خواری کشور در بندرعباس
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آگهی فروش املاک 
به صورت مزایده سازمان 

اموال و املاک ستاد 
صفحه2 را بخوانید
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انتخاباتشوراهاومیاندورهایمجلسکیبرگزارمیشود؟
  گروه سیاسی // یک نماینده مجلس با اشاره به مصوبه تمدید دوره فعلی 
شوراهای شهر و روستا، توضیحاتی درباره زمان برگزاری انتخابات هفتمین 
دوره شوراها و میان دوره ای مجلس داد.سید مرتضی محمودی در گفتگو 
با  مهر، با اشــاره به موافقت مجلس با تمدید ۶ ماهه دوره فعلی شوراهای 
اسامی شهر و روستا، اظهار کرد: قرار بود انتخابات هفتمین دوره شوراهای 
اسامی شــهر و روستا در تاریخ ۳۰ خرداد سال ۱۴۰۴ برگزار شود که با 
این مصوبه مجلس، ۶ ماه به تعویق افتاد.وی درباره هدف نمایندگان مجلس 
شورای اسامی از تمدید دوره فعلی شوراها، گفت: علت اصلی تصویب این 
مصوبه، ایجاد فرصت قانونی برای برگزاری انتخابات میان دوره ای مجلس 
در هر ۵ حوزه انتخابیه ای بود که نماینده مجلس ندارند و نمایندگانشان به 
دولت رفتند.نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اسامی ادامه داد: در 
صورتی که دوره فعلی شــوراها تمدید نمی شد و با توجه به اینکه ما هیچ 
انتخابات دیگری به جز انتخابات شــوراها در ۴ سال آینده نداریم، عماً 
این چند حوزه انتخابیه تا آن زمان نماینده نداشتند.وی افزود: با این مصوبه 
مجلس و البته در صورت تأیید شــورای نگهبان، انتخابات میان دوره ای 
مجلس شورای اسامی در حوزه های انتخابیه »تبریز، آذرشهر و اسکو«، 
»بستان آباد«، »بندرانزلی«، »نقده و اشنویه« و »بندرعباس، قشم، ابوموسی، 
حاجی آباد و خمیر«، همزمان با انتخابات هفتمین دوره شوراهای اسامی 
شهر و روستا برگزار خواهد شد.عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس شورای اسامی گفت: هدف مهم بعدی نمایندگان از تصویب این 
مصوبه، رعایت سیاست های کلی انتخابات بود. مقام معظم رهبری فرمودند 
که برگزاری انتخابات های عمومی به گونه ای باشد که فاصله برگزاری هر 
انتخابات حدود دو ســال باشد و اگر قرار بود خرداد سال آینده انتخابات 
داشته باشیم، این موضوع رعایت نمی شد. البته اگر نمایندگان با تمدید یک 
ساله دوره فعلی شوراها موافقت می کردند، این موضوع بیشتر محقق می شد، 
اما با تمدید شش ماه دوره فعلی شوراها هم تقریباً یک فاصله زمانی مناسبی 
بین انتخابات های کشور به وجود آمد.محمودی در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه احتمالاً شــورای نگهبان نسبت به این مصوبه چه نظری خواهد داد، 
گفت: احتمالاً بحث تعویق انتخابات شوراها مشکلی برای تأیید نداشته باشد. 
از سوی دیگر، دولت هم با این موضوع موافق است.وی اظهار کرد: با تعویق 
۶ ماهه انتخابات شوراها، زمان بندی اعامی وزارت کشور تغییر می کند و در 
صورت تأیید این مصوبه، ما منتظر خواهیم بود تا زمان بندی جدید برگزاری 
هفتمین دوره انتخابات شــوراهای اسامی شهر و روستا و انتخابات میان 
دوره ای مجلس شورای اسامی از سوی وزارت کشور اعام و اباغ شود.

گفتنی است، نمایندگان مجلس شورای اسامی در جلسه علنی روز )یکشنبه 
۷ بهمن ماه( صحن مجلس و در جریان بررسی طرح اصاح موادی از قانون 
تشکیات، وظایف و انتخابات شوراهای اسامی کشور مصوب کردند که 
دوره ششم شورای شوراهای اسامی شهر و روستا و شهرداران و دهیاران 
منتخب آن ها در ۲۳ دی ماه ۱۴۰۴ خاتمه یافته و دوره هفتم این شــورا و 

منتخبین آنها از ۲۴ دی ماه ۱۴۰۴ آغاز گردد.

گروه سیاسی // سخنگوی دولت با بیان این که با 
ناترازی و بی تدبیری در مدیریت منابع انرژی مواجه 
هستیم، گفت: قیمت بنزین بدون کار کارشناسی و 

آماده سازی اذهان مردم افزایش نمی یابد. 
   فاطمه مهاجرانی در پاســخ به پرسشی درباره برنامه 
دولت برای اصاح قیمت بنزین افــزود: بنزین با نرخ 
حدود یک هزار تومان، ارزان است اما باید توجه داشته 
باشیم که دولت به هیچ وجه بدون کار کارشناسی و بدون 
آماده ســازی اذهان مردم کاری انجام نخواهد داد از این 
رو دولت با اینکه می داند قیمت بنزین با نرخ فعلی بسیار 
پایین است، بدون این دو شــرط کاری درباره افزایش 
قیمت بنزین انجام نخواهد داد.مهاجرانی افزود: ما باید 
با مردم به جمع بندی برسیم، وفاق فقط موضوع سیاسی 
نیست بلکه بدین معناست که ما باید بتوانیم مردم را با 

دولت در مسائل اقتصادی نیز همراه کنیم.وی با اشاره به 
نرخ ۶۰۰ تومانی بنزین هواپیما تاکید کرد: ما با ناترازی 
و بی تدبیری در مدیریت منابع انرژی مواجه هستیم، نرخ 
تولید بنزین هواپیما بسیار بالاتر است و ما هزینه زیادی 
صرف تولید آن می کنیم اما بدین معنا نیست که فردا قرار 

است نرخ آن را افزایش دهیم.
*  افزایش نرخ ارز تک عاملی نیست

  سخنگوی دولت تصریح کرد: در برنامه هفتم تکلیفی 
برای دولت مشخص شده است که با راه اندازی سامانه 
مبادله ارزی، ارز در بازار عرضه و تقاضا قیمت بخورد، 
این کار یک ماه پیش اتفــاق افتاد و طبیعی بود که به 
واســطه جریان عرضه و تقاضا، نرخ ارز بالاتر رفت.

مهاجرانی اظهار داشــت: افزایش نرخ ارز تک عاملی 
نیست، اصولا نرخ ارز تابع جریانات بین المللی است و 
مسائل سیاسی و اقتصادی و اجتماعی به یکدیگر مرتبط 
هستند.وی ادامه داد: آنچه به عنوان نرخ ارز در دولت و 
بازارهای رسمی شناخته می شود حدود ۶۰ هزار تومان 
سامانه مرکز مبادله ارز است؛ قیمت ارز حدود دو هفته 
است که در این بازار ثابت است، اما آنچه در بازارهای 

غیررســمی خرید و فروش می شود و با نرخ ۸۰ هزار 
تومان ارایه می شود که بعضا ناشی از مداخات سوداگرانه 
است.مهاجرانی در خصوص درخواست رئیس جمهور و 
موافقــت رهبر انقاب برای طــرح مجدد FATF در 
 CFT مجمع تشخیص مصلحت نظام، گفت: دو معاهده
و پالرمو مورد بحث اســت که ایران هیچ یک را انجام 
نمی دهد، ما پولشویی نمی کنیم اما هزینه آن را می پردازیم، 
ما به تروریسم کمک نمی کنیم پس چرا باید هزینه کاری 

که انجام نمی دهیم را بپردازیم؟
  وی تصریــح کرد: موضوع این اســت کــه اگر در 
پذیرش برخی معاهده ها بیش از این تعلل کنیم حتی با 
همسایگان، کشورهای عضو شانگهای و کشورهای عضو 
بریکس هم نمی توانیم ارتباطات بانکی و روابط اقتصادی 
داشته باشیم.سخنگوی دولت تاکید کرد: فرآیند خارج 
شدن ایران از لیست سیاه به سادگی محقق نمی شود و 
زمانبر است اما راه ما در بسیاری از تعامات بین المللی 
باز خواهد شد.وی گفت: تمام اقدامات دولت برای بهبود 
وضعیت اقتصادی کشور است، ما برای خوشایند دیگران 
کار نمی کنیم بلکه برای منافع ملی و کاهش فشار بر مردم 

کار می کنیم.مهاجرانی تصریح کرد: دولت درک می کند که 
وقتی حقوق مردم تا این حد پایین است و تورم تا این 
حد بالاست، آنها با چه مشکاتی مواجه هستند، ضمن 
اینکه رئیس جمهور در هنگام اخذ هر تصمیمی به تاثیر 

آن بر معیشت مردم می اندیشد.
*  تعامل خوبی بین دولت و مجلس برقرار است

  مهاجرانی در بخش دیگــری از این گفت وگو به رابطه 
میان دولت و مجلس شــورای اسامی اشاره کرد و گفت: 
اســتیضاح حق نمایندگان مجلس است، قوای سه گانه و 
تمام کســانی که به نظام خدمت می کنند فقط یک دغدغه 
دارند و آن در نظر گرفتن منافع مردم است.وی گفت: طبیعی 
است که تفاوت سلیقه نباید مانع از تامین منافع مردم شود، 
همه افراد به موضوعات مختلف مثل هم نگاه نمی کنند اما در 
راستای منافع مردم باید به عقانیت و خرد جمعی و هر چه 
رهبر معظم انقاب اسامی به آن توصیه می کنند، عمل کنیم.

سخنگوی دولت ادامه داد: تعامل خوبی بین دولت و مجلس 
برقرار است و جای نگرانی نیست.

*  قضاوت بدون شنیدن تمام سخنان ظریف در 
داووس معقولانه نیست

  مهاجرانی در پاســخ به پرسشــی درباره واکنش  برخی 
جریان های تندرو به اظهارات »محمدجواد ظریف« معاون 
راهبردی رئیس جمهور در اجــاس بین المللی داووس، 
گفت: قضاوت درباره صحبت های دیگران بدون شــنیدن 
تمام ســخنان او معقولانه نیست؛ اظهار نظر درباره برشی 
از صحبت های فرد منطقی نیست.وی افزود: پاسخ به هر 
پرســش دارای مقدمه، بدنه و نتیجه گیری مشخص است 
که باید با هم مورد توجه قرار گیرد.سخنگوی دولت تاکید 
کرد: بعید می دانم که کسی سخنان کامل ظریف در اجاس 
داووس را گوش بدهد و نگاهی جز این داشته باشد که وی 
یکی از سرمایه های ارزشمند جمهوری اسامی ایران است.

وی ادامه داد: از همه کسانی که نسبت به صحبت های او نقد 
داشتند، دعوت می کنم یکبار گفت وگوی او در داووس را به 

صورت کامل ببینند.
۱۵ همت به طــرح کالابــرگ و ارایه کمک های 

معیشتی اختصاص می یابد
سخنگوی دولت به اختصاص ۱۵ همت برای طرح کالابرگ 
و ارایه کمک های معیشتی به دهک های یارانه بگیر اشاره 
کرد و افــزود: این اعتبار ظرف چند روز آینده اختصاص 
می یابد و امیدواریم که این طرح تداوم داشته باشد و بتواند 
کمک کننده به معیشــت مردم باشد.مهاجرانی تمام تاش 
دولت را ایجاد حس رضایتمندی و خدمت رسانی به مردم 
عنوان کرد و گفت: از تمام کم و کسری هایی که وجود دارد، 
صمیمانه عذرخواهی می کنم و قول می دهیم که برای بهبود 

وضعیت تاش کنیم./ قدس آناین

مهاجرانی: 
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علیرضــا حائری زاده - گروه سیاســی // اســتاندار یزدگفت: 
برخی عوامل توسعه وایجاداشــتغال، سیل مهاجرت هموطنان 
عزیزسایراســتان ها رابه یزد فراهم ساخته واین مهاجرت بیش 
ازحد، باعث  ایجاد مشکلات ومعضلات فراوان فرهنگی، اجتماعی، 

سیاسی واقتصادی وغیره برای مردم استان یزدشده است. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ به گفته وی :یــزد ظرفیت این حجم از افراد 
غیربومی را ندارد واین امربایدمتوقف شود. محمدرضا بابایی افزود:همچنین 
حدود  ۱۵۰ هزار تبعه خارجی ســاکن در استان داریم که یزد توان پذیرش 
تنها۳۰ هزارنفرازاین اتباع را دارد. محمدرضا بابایی در نشست با خبرنگاران 
از سفر رئیس مجلس شــورای اسامی به استان یزد خبرداد و افزود: یکی 
از مهمترین اهداف این سفر برگزاری هیجدهمین پاسداشت ادبیات جهاد و 
مقاومت و انتشــار تقریظ مقام معظم رهبری بر کتاب »معبد زیرزمینی« در 
روستای رکن آباد میبد اســت.وی در ادامه با اشاره به گذشت حدود ۱۰۰ 
روز از فعالیتش به عنوان مســوول ارشد اجرایی استان، اظهار داشت: همه 
مســئولان و استانداران گذشــته تاش کردند وخدمات خوبی برای مردم 
داشتند ولی همه عوامل دست به دست همه داده  که پیشرفت استان به سمت 
توســعه ناپایدار و نامتوازن برود.بابایی به تورم استان در برخی بخش ها به 
دلیل این توسعه ناپایدار، اشاره کردوافزود: برای همه انسان ها حرمت قائل 
هستیم ولی استان ظرفیت ۴۱ درصد بیمه شده غیربومی، ۲۳ درصد ثبت نام 
شده غیربومی در نهضت ملی مسکن و سکونت بیش از ۱۵۰ هزار نفر تبعه 
خارجی در استان را ندارد.وی گفت: متاسفانه در حالی اشتغالزایی در استان 
اتفاق افتاده که عماً برای افرادی غیربومی اســتان شغل فراهم شده است و 
ادامه این روند قطعاً سالهای خوبی برای استان رقم نخواهد زد.بابایی افزود: 
به نظر می رســد در توسعه استان ضمن کم شدن ســهم مردم یزد در حوزه 

 های مختلف مانند بهداشت و درمان، محیط زیست و دیگر بخشها، شرایط 
برای فعالیت و سکونت افراد غیربومی مهیا شده است.وی با اشاره به تدوین 
برنامه ای برای جلوگیری از ورود اتباع خارجی به استان و برخورد با فعالان 
ایــن حوزه، اظهار کرد: معتقدم از ۱۵۰ هزار اتباع خارجی ســاکن در یزد، 
۱۲۰ هزار نفر آنها اضافی هستند.اســتاندار از ریل گذاری استان برای ایجاد 
یزد پایدار با اعمال اصاحاتی در برنامه های قبلی، گفت: استان را به سمت 
توسعه ی صنایع کم آبخواه و پاک مانند اقتصاد گردشگری، اقتصاد انرژی های 
تجدید پذیر و اقتصاد دیجیتال خواهیم رفت و امیدواریم در استان معدن خیز 
یزد بتوانیم حلقه های انتهایی بخش معدن را که ارزش افزوده بالاتری برای 
استان دارد، توسعه و گسترش دهیم.استاندار در بخشی از سخنانش با اشاره 
 بــه اجرای خط پدافندی به طول ۳۳ کیلومتر از آب شــیرین کن خط دوم 
خلیج فارس به خط اول، گفت: رئیس جمهور شهید در هنگام کلنگ زنی خط 
دوم انتقال آب از خلیج فارس وعده اجرای سه ساله این خط را دادند لذا در 
دولت جدید با جدیت پیگیر اجرای این طرح هستیم.وی با اشاره به مصوبه 
 تامین بخشی از اعتبار این خط از طریق معدن چاه گز، گفت: این خط دارای 
پنج قطعه است که چهار قطعه آن از خلیج فارس تا مس سرچشمه به مزایده 
رفته و توسط این معدن درحال اجراست و قطعه پنجم نیز تامین اعتبار شده و 
در مرحله انتخاب سرمایه گذار است.  »سید مهدی طایی مقدم« معاون امور 
عمرانی استاندار نیز در این نشست به تاش های استان در تامین آب استان 

از طریق خطوط انتقال از ســد خرسان و خلیج فارس، تاکیدکردوافزود:۵۰ 
درصد از اعتبار خط انتقال آب از ســد خرســان تامین شده و امیدواریم با 
رفع مسائل زیست محیطی آن شاهد اجرای سریعتر این خط انتقال باشیم.
وی اظهارداشت: خوشبختانه اکنون در تامین اعتبار و اجرای خط دوم انتقال 
آب از خلیج فارس به استان هیچ مشکلی وجود ندارد.وی با اشاره به خط 
انتقال آب دریای عمان، گفت: این خط از سه شهرستان یزد عبور می کند و 
قرار است در صورت نیاز از این خط نیز بهره مند شویم.معاون عمرانی استاندار 
یکی دیگر از اولویتهای استان را اجرای طرح های نهضت ملی مسکن ذکر 
کرد و گفت: این موضوع در تمام شهرســتانهای یزد با قدرت و جدیت در 
حال دنبال شدن است.وی همچنین از پیگیری آزادراه نطنز – یزد – سیرجان 
خبر داد و گفت: این طرح در سه قطعه، تعریض خواهد شد و یک خط جدید 
نیز از اردکان تا مهریز به طول ۱۲۷ کیلومتر ایجاد خواهد شد.طایی مقدم با 
بیان این که آزادراه مذکور عاوه بر توسعه عمرانی برای استان موجب توسعه 
 فرهنگی، گردشگری و اقتصادی خواهد شــد، گفت: در این طرح عماً با 
راه اندازی کمربند شرقی استان، کمربندی فعلی برای ترددهای بین شهری مردم 
استان استفاده خواهد شد و بخش شرقی شهر یزد نیز توسعه خواهد یافت که 
امیدواریم از ابتدای ســال آینده اجرای آن آغاز شود.وی با اشاره به وجود 
چندین بیمارســتان باتکلیف در استان، خاطرنشان کرد: در یکی دو مورد 
از بیمارستان های مرکز استان ورود کرده و امیدواریم با انتخاب پیمانکاران 
جدید شاهد اجرایی شدن مجدد و تکمیل آن ها باشیم.»محمدرضا علمدار 
یزدی« معاون اقتصادی استاندار نیز  در این جلسه گفت: استان یزد به لحاظ 
شــاخص بهبود فضای کسب و کار در سطح کشور جایگاه ششم را دارد که 
تاش داریم این جایگاه را به رتبه های اول تا سوم در کشور ارتقا دهیم.وی با 
بیان این حقوق دولتی معادن استان که به حساب خزانه کشور واریز می شود، 

سالانه حدود پنج هزار تومان است، گفت: امسال تاکنون ۲۳۳۰ میلیارد تومان 
آن واریز شــده و یکی از دلایل این میزان وصولی نیز تقسیط حقوق دولتی 
معادن بوده که امیدواریم به زودی این مشــکل مرتفع شود.وی در این باره 
افزود: ۱۵ درصد حقوق معادن برطبق قانون باید به منطقه معدنی مربوطه برای 
تامین زیرساخت ها و مسئولیت های اجتماعی بازگردد که استان در این راستا 
اهتمام جدی دارد.علمدار با اشاره به تاکید استان بر استقرار صنایع پاک، گفت: 
البته در همین راستا تاکید است که از استقرار صنایع آلاینده در محور یزد – 
اردکان ممانعت شود.وی گفت: اولویت استان در جذب سرمایه گذاری، بحث 
نیروگاه های خورشیدی است که در این باره جلسات مکرری برگزار شده و 
در همین راستا یک نیزوگاه هزار مگاواتی جانمایی و اقدامات تسهیلگری آن 
انجام شده است.اسماعیل دهستانی معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار 
هم گفت: رویکرد دولت چهاردهم گفتمان وفاق به عنوان شاه کلید بن بست ها 
در برخی حوزه های سیاسی، اجتماعی و فرهنگی با تعامل بین بخشی است 
که امیدواریم با کمک همه گروه ها شــاهد تحقق آن باشیم.وی اظهارداشت: 
برای اولین بار مرکز نوآوری اجتماعی در استان کلید خورده و امیدواریم از 
طریق نگاه های سلبی  و دیکته شده به جامعه، متوقف شود.وی با بیان این 
که برای اولین بار خانه سمن ها در استان راه اندازی می شود، گفت: با موافقت 
اســتاندار، روز اجتماعی در استان طراحی شده که اجرای آن در استان های 
دیگر نیز مطرح شده است و امیدواریم با تمرکز ویژه تر بر این حوزه شاهد رفع 
مسائل مرتبط باشیم.معاون سیاسی امنیتی اجتماعی استاندار همچنین گفت: 
تاکید اســتان بر پیوست های اجتماعی، فرهنگی و رسانه ای برای طرح ها و 
برنامه هاست. دهستانی همچنین عنوان کرد: طرح نام را در راستای امیدآفرینی 
در جامعه در دســتور کار استان داریم و امیدواریم با اخبار خوب رسانه ها 

موجب امیدآفرینی در جامعه شویم.

استانداریزد :

یزد دیگر مهاجر پذیر نیست

آگهی فروش املاک به صورت مزایده  سازمان اموال و املاک ستاد 
برگزاری مزایده کتبی مرحله ۱۲۶ املاک و مستغلات سازمان اموال و املاک 
ســتاد با شرایط و تسهیلات جدید به شــرح جداول ذیل اعلام می گردد ، 
 لذا متقاضیان محترم می توانند از شــنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۶ تا پایان روز 
سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۶ همه روزه ، از ساعت ۸ الی ۱۷ به دفاتر فروش 
به شرح ذیل و در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۷ از ساعت ۸ الی ۱۰:۴٥ 
صبح صرفاً در محل بازگشایی پاکتها، جهت اطلاع از شرایط و دریافت اوراق 

شرکت در مزایده مراجعه نمایند. 
- بندرعباس : بلوار جمهوری اسلامی ، نرسیده به سه راه جهانبار ، انتهای 

بلوار بازرگانی ، پلاک ۲۰، شــماره تلفنهای تمــاس ۴-۳۳۴۶۸۸۲۰ - نمابر 
۳۳۴۶۸۸۲۶ - ۰۷۶ )محل دریافت فرم ، استقرار صندوق و بازگشایی پاکتها (     
- میناب : ساختمان قدیم دادگستری ، شماره تماس ۴۲۲۲۸۳۳۳ - ۰۷۶ 

)محل دریافت فرم ، استقرار صندوق(
- بندرلنگه : بلوار انقلاب ، خیابان ۱۷ شهریور، جنب بانک تجارت، شماره 

تماس ۴۴۲۴۰۴۱۶ - ۰۷۶ )محل دریافت فرم ، استقرار صندوق (
ملاحضه : ۱- اخذ درخواستهای پیشنهادی به همراه فرم شرکت در مزایده 
و اصــل یک فقره چک تضمینی در وجه ستاد اجرایی فرمان امام )ره( به 

میزان ٥ % قیمت پایه ملک در ساعات تعیین شده صورت می پذیرد. 
۲ - کلیه املاک عرضه شده با وضعیت موجود به فروش می رسند و بازدید از 

ملک مورد درخواست الزامی است. 
۳ - پیشنهادات فاقد سپرده ، مخدوش ، مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط 

می باشد.
محــل بازگشــایی پــاکات: ســاعت ۱۱ صبــح روز چهارشــنبه 
 مورخه۱۴۰۳/۱۱/۱۷ در بندرعباس: بلوار جمهوری اســلامی، نرســیده به 

سه راه جهانبار ، انتهای بلوار بازرگانی ، پلاک ۲۰ خواهد بود . 

مهلت شرکت در مزایده از روز شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۰۶ تا ساعت ۱۰:۴٥ صبح روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۷ می باشد. 
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کمبودپرستاردرهرمزگان

  کمبود پزشــک، پرســتار، تخت های بیمارستانی،  تجهیزات 
درمانی، آزمایشگاهی ، ام آر آی و... در هرمزگان باعث شده است 
 تا بیماران همواره با مشکل مواجه شده و برخی برای درمان به سایر 
استان های کشــور می روند و برخی هم به دلیل همین کمبودها و 
مشکات مالی با بیماری دست و پنجه نرم می کنند.استان هرمزگان 
به عنوان یکی از استان های مهم و استراتژیک کشور، با چالش های 
 متعددی در حوزه بهداشت و درمان مواجه است. یکی از این چالش ها، 
کمبود پرستار اســت که به مشکات جدی برای خود پرستاران و 
بیماران منجر شده اســت. این کمبودها نه تنها بر کیفیت خدمات 
بهداشــتی و درمانی تأثیر می گذارد، بلکه باعث نارضایتی هر دو 
قشر پرستاران و بیماران نیز می شود.کمبود پرستار در هرمزگان به 
دلایل متعددی برمی گــردد. یکی از اصلی ترین دلایل، عدم جذب 
و اســتخدام کافی پرستاران در بیمارستان ها و مراکز درمانی است. 
با توجه به افزایش جمعیت و نیاز به خدمات بهداشــتی و درمانی، 
تعداد پرستاران موجود در استان به هیچ وجه پاسخگوی نیازهای 
جامعه نیست. همچنین، شرایط کاری دشوار و شیفت های طولانی 
و سنگین پرستاران، باعث می شود که بسیاری از آن ها از این شغل 
خسته و ناامید شــوند و به دنبال فرصت های شغلی بهتر در دیگر 
استان ها باشند.کمبود پرســتار در هرمزگان پیامدهای جدی برای 
هر دو قشر پرستاران و بیماران دارد. پرستاران مجبورند شیفت های 
طولانی و ســنگینی را در بیمارستان ها بگذرانند که این موضوع به 
خستگی و بروز مشکات جسمی و روحی منجر می شود. خستگی 
زیاد می تواند باعث اشتباه در ارائه خدمات به بیماران شود که این 
موضوع می تواند عواقب جبران ناپذیری به همراه داشــته باشد. در 
واقع، وقتی پرستاران تحت فشار و خستگی قرار می گیرند، توانایی 
آن ها در ارائه خدمــات با کیفیت کاهش می یابد و این موضوع به 
طور مستقیم بر روی سامت بیماران تأثیر می گذارد.از سوی دیگر، 
بیماران نیز با مشکاتی مواجه هستند. کمبود پرستار به معنای کاهش 
کیفیت خدمات درمانی و تأخیر در ارائه خدمات به بیماران است. 
این موضوع می تواند باعث افزایش نارضایتی بیماران و خانواده های 
آن ها شود و در نهایت به کاهش اعتماد عمومی به سیستم بهداشت 
و درمــان منجر گردد.بــا توجه به چالش هــای موجود، ترغیب 
دانش آموزان به تحصیل در رشــته پرستاری امری ضروری است. 
برای این منظور، باید زمینه هــای لازم برای تحصیل دانش آموزان 
 فراهم شود. این موضوع شامل ایجاد برنامه های آموزشی مناسب، 
فراهــم کردن امکانات و تجهیــزات لازم و همچنین ارتقاء کیفیت 
آموزش در مدارس و دانشگاه ها می شود. با راه اندازی دانشکده های 
علوم پزشکی شرق و غرب هرمزگان، فرصت مناسبی برای تربیت 
دانشجویان پزشکی و پرستاری در اســتان فراهم شده است. این 
دانشــکده ها باید به گونه ای برنامه ریزی شوند که بتوانند نیازهای 
استان را در زمینه بهداشــت و درمان را تأمین کنند. افزایش تعداد 
دانشــجویان پرستاری و پزشکی می تواند به کاهش کمبود پرستار 
و پزشک در اســتان کمک کند و به بیماران این امکان را بدهد که 
خدمات درمانی را در استان خود دریافت کنند و نیازی به مراجعه 
به ســایر مناطق کشور نداشته باشند.برای تحقق این هدف، باید به 
ضعف های آموزشی موجود در سیستم آموزشی توجه شود. بهبود 
کیفیت آموزش در رشته های پرستاری و پزشکی، نیازمند همکاری 
میان دانشــگاه ها، وزارت بهداشــت و آموزش و پرورش است. 
برگزاری دوره های آموزشی و کارگاه های تخصصی برای اساتید و 
دانشجویان می تواند به ارتقاء سطح علمی و عملی دانشجویان کمک 
کند و آن ها را برای ورود به بازار کار آماده تر کند.متاســفانه کمبود 
پرستار در هرمزگان یک چالش جدی است که نیاز به توجه و اقدام 
فوری دارد. این کمبود نه تنها بر کیفیت خدمات بهداشتی و درمانی 
تأثیر می گذارد، بلکه باعث نارضایتی پرستاران و بیماران می شود. 
ترغیب دانش آموزان به تحصیل در رشته پرستاری و پزشکی، ایجاد 
زمینه های مناسب آموزشــی و رفع ضعف های آموزشی از جمله 
اقداماتی است که می تواند به کاهش این مشکل کمک کند. با توجه 
به راه اندازی دانشکده های شرق و غرب هرمزگان، اکنون زمان آن 
است که با همت و همکاری، به تربیت پرستاران و پزشکان کافی در 
اســتان پرداخته و به بهبود وضعیت بهداشت و درمان در هرمزگان 
کمک کنیم. این اقدامات نه تنها به سامت جامعه کمک می کند، بلکه 
به ارتقاء کیفیت زندگی مردم اســتان نیز منجر خواهد شد. موضوع 
دیگر با توجه به اینکه قرار اســت در ماه های آتی بیمارستان های 
جدید در هرمزگان راه اندازی شــوند، ضرورت دارد از هم اکنون 
زمینه جذب نیروی مورد نیاز و پرورش کادر پزشکی و پرستاری 
اقدام شود تا برای بهره برداری از این مراکز درمانی مشکات بیماران 

در استان کمتر باشد.
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شناساییبزرگترینپروندههایزمینخواریکشور
دربندرعباس

  گروه خبر//  با همت سربازان گمنام امام زمان عجل الله در 
استان هرمزگان، ۱۰۰۰ هکتار زمین از چنگ زمین خواران در 
بندرعباس بازگردانده شــد. در راستای برخورد با مفسدان دانه 
درشت اقتصادی، یکی از بزرگ ترین پرونده های زمین خواری 
کشور به مساحت هزار هکتار در بندرعباس مورد شناسایی قرار 
گرفت .در این پرونده، فردی پیش از پیروزی انقاب شکوهمند 
اسامی اقدام به خرید حدود ۶ هکتار زمین در شرق بندرعباس 
کرده و ســپس با جعل اســناد مدعی مالکیت بر ۳۵ هکتار از 
این اراضی شــد.این فرد در مرحله بعد با اعمال نفوذ برخی از 
درباریان پهلوی، این مقدار را به هزار هکتار افزایش داده و پس 
از تصرف غیرقانونی این اراضی برای خود سند مالکیت صادر 
کرده بود.کارشناسان اداره کل اطاعات هرمزگان پس از دریافت 
اطاعات مردمی، پیگیری های اطاعاتی را آغاز کرده و با کمک 
دادگستری هرمزگان، موفق شدند شیوه انجام این زمین خواری 
بزرگ و ارتباط زمین خواران با خاندان منحوس پهلوی را کشف 
و در دادگاه صالحه به اثبات برسانند.به گزارش ایسنا ؛ سربازان 
گمنام امام زمان عجل الله در چارچوب مأموریت های محموله 
 تاکید دارند که در برابر مفســده های کان اقتصادی و تجاوز به

 بیت المال و حقوق شهروندان قاطعانه عمل خواهند کرد.

مناقصه
به  عمومی  مناقصه  برگزاری  طریق  از  کلاهی  روستای  معابر  آسفالت  اجرای  پروژه  دارد  نظر  در  کلاهی  روستای   دهیاری 

شرکت های واجد الشرایط واگذار نماید .
الف : شرح مختصر کارها :

محل توزیع نقشه ها و برگ شرایط عمومی و سایر مشخصات فنی پروژه دهیاری روستای کلاهی می باشد .
محل تسلیم پیشنهاد ها دهیاری روستای کلاهی و آخرین مهلت اخذ اسناد مناقصه روز سه شنبه مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ 

پیشنهاد های واصله در ساعت ۱۰:۰۰ مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۴ در کمیسیون مناقصه باز و خوانده می شود و حضور نماینده هر یک از 
پیشنهاد دهندگان جهت شرکت در جلسه افتتاح پاکات با ارائه معرفینامه آزاد است.

موضوع پروژه

اجرای آسفالت روستای کلاهی

مبلغ برآورد )ریال(

۷3،180،358،259
آدرس

روستای کلاهی

مبلغ تضمین 

3،659،01۷،912
مدت پیمان

3 ماه

آگهی مناقصه عمومیآگهی مناقصه عمومی

روابط عمومی و امور بین الملل

نوبت  اول نوبت  اول 

با اخذ سپرده      

موضوع آگهی : 

برای کسب اطلاعات بیشتر به سایت این شرکت
 WWW.BAORCO.IR مراجعه نمایید. 

 all in one  خرید سیستم کامپیوتری

 RHP                                         : 7302509894 -    درخواست شماره -T20  

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

قدرت هوایی ایران
معادلات منطقه ای را تغییر داده است

گــروه خبــر //  آیــت الله محمــد 
عبادی زاده،در دیدار با فرمانده و پرسنل 
عبدالکریمی،  شــهید  هوایی  پایگاه 
 از نقش بی بدیل نیــروی هوایی ایران

در تحولات نظامی و منطقه ای ســخن 
گفت.

  به گزارش خبرنگار دریا ؛وی با اشــاره 
بــه تحریم های گســترده علیــه نیروی 
هوایی جمهوری اســامی ایــران اظهار 
داشــت: دشــمنان گمان می کردند که با 
 جلوگیری از فروش تجهیزات و قطعات، 
نیروی هوایی کشــور را از کار خواهند 
انداخــت، اما نیروهای ما با تکیه بر توان 
داخلی، این خــواب را به کابوس تبدیل 
کردند.نماینــده ولی فقیــه در هرمزگان 
ضمن اشاره به عملکرد نیروی هوایی در 
دوران دفــاع مقدس، بر تداوم این قدرت 

در عرصه های منطقه ای تأکید کرد و افزود: 
در سخت ترین شرایط، نیروی هوایی ایران 
با اســتفاده از دانش فنی و خودکفایی در 
تولید تجهیزات، توانسته است در معادلات 

منطقه ای نقش آفرینی کند.
  آیت الله عبادی زاده همچنین با اشــاره 
به شکســت های اخیر رژیم صهیونیستی 
در برابر نیروهای مقاومت، خاطرنشــان 
کرد: نیروی هوایی ایــران امروز در کنار 
سامانه های پدافندی و موشکی، آمادگی 
کامل بــرای دفاع از کشــور و مقابله با 
هرگونه تهدید را دارد.وی در پایان تأکید 
کرد که حضور پرقدرت نیروهای مسلح 
ایران، به ویــژه نیــروی هوایی، موجب 
بازدارندگــی در برابــر تهدیدات نظامی 
دشمنان شده و آینده منطقه را به نفع محور 

مقاومت تغییر خواهد داد.

 گروه خبر // مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان گفت: 
9 پروژه و زیرساخت گردشگری در استان به مناسبت ایام مبارک دهه فجر افتتاح 

و به بهره برداری می رسد.
    به گزارش خبرنگار دریا ، محمد محسنی با اعام این خبر گفت: ۴ پروژه گردشگری 
بخش خصوصی بااعتباری بالغ بر یک هزار و 9۶۰ میلیارد ریال شــامل هتل ۲ مجتمع 
گردشگری در شهرســتان بندرعباس و ۲ سفره خانه سنتی در شهرستان های بستک و 
بندرلنگه به بهره برداری می رســد. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
هرمزگان با اشــاره به اینکه همچنین ۵ زیرســاخت گردشگری در دهه مبارک فجر به 
بهره برداری می رســند، اظهار کرد: این پروژه ها بااعتباری بالغ بر ۲۳۱ میلیارد ریال در 
شهرستان های ابوموسی، بندر خمیر و پارسیان )گاوبندی( و قشم ایجاد و تکمیل شده اند. 
محسنی اضافه کرد: این زیرساخت ها شامل: تکمیل زیرساخت گردشگری ابوموسی شامل 
کف سازی و محوطه سازی ساحل و برج نور در جزیره، ایجاد سکو و برج نور در ساحل 
 بوستانو شهرستان پارسیان، برق رسانی به ساحل بندر خمیر و برق رسانی به ساحل دوربنی 

جزیره قشم است. 

بهره برداری از 9 پروژه 
و زیرساخت گردشگری هرمزگان در دهه فجر 

نوبت  دوم نوبت  دوم 

گزارش اختصاصی // آسیب های اجتماعی در ایران، به 
ویژه در اســتان هرمزگان، به یکی از چالش های اصلی 

جامعه تبدیل شده است.
   افزایش خشونت، قاچاق سوخت، فساد اداری و اعتیاد 
به مواد مخدر و مشــروبات الکلــی، طاق و.... برخی از 
مشکاتی هستند که باعث نگرانی عمومی شده اند.     در 
این میان، نیاز به برنامه های آموزشــی و آگاهی بخشــی 
در مدارس، مســاجد و سایر مکان های عمومی احساس 
می شــود. چنیــن برنامه هایی می توانند نقــش مهمی در 
پیشــگیری از وقوع جرم و کاهش آسیب های اجتماعی 
ایفا کنند.اقدامات انجام شده شامل رصد کالاهای اساسی 
و موردنیــاز مردم، تبییــن مضرات جســمی و روحی 
مخدرات و مشروبات الکلی برای دانش آموزان و اجرای 
 طرح "پیشــگیری از خشــونت" در مدارس است. طرح 
"قاضــی در مدرســه" نیز جهت ارتقای ســطح حقوقی 
دانش آمــوزان در مدارس اســتان در حال اجراســت. 
همچنیــن، طــرح "هر مســجد یــک حقوقــدان" در 
مســاجدی که نماز جماعت در آن ها برگزار می شــود، 
در حــال اجراســت و به صورت گروهــی و خصوصی 
مشــاوره های حقوقی داده می شــود. در صــورت نیاز 
شــهروندان بــرای ادامــه پیگیری های حقوقی شــان، 
 می توانند بــه دفاتر وکا یا مشــاوره معاضدتی مراجعه 

کنند.
   استان هرمزگان با مشکات متعددی در زمینه آسیب های 
اجتماعی مواجه اســت و نیاز به اقدامات پیشــگیرانه و 
آگاهی بخشی بیشتر از هر زمان دیگری احساس می شود. 
آموزش های حقوقــی در مدارس و مســاجد می توانند 
نقــش مهمی در کاهش آســیب های اجتماعی و افزایش 
آگاهــی عمومی ایفا کنند. اجــرای طرح های "قاضی در 
 مدرســه" و "هر مســجد یک حقوقدان" توسط دستگاه 
قضایی هرمزگان نشان دهنده اهمیت این موضوع است و 
امیدواریم که با اجرای ایــن طرح ها و همکاری همگان، 
شاهد کاهش آسیب های اجتماعی و بهبود وضعیت جامعه 

باشیم.
آســیبهایاجتماعیوضرورتآموزشمهارتهای

زندگیوحقوقی
   آســیب های اجتماعــی یکــی از چالش های جدی و 
پیچیده ای است که جوامع مختلف با آن مواجه هستند. این 
آسیب ها نه تنها به فرد بلکه به خانواده، جامعه و در نهایت 

به کشور آسیب می زنند. در کشــور ما ایران، به ویژه در 
استان هرمزگان، میزان آسیب های اجتماعی به طور قابل 
توجهی بالا است و این موضوع نیازمند توجه و اقدامات 
جدی اســت. آســیب هایی چون اعتیاد، فقــر، بیکاری، 
طاق، خشــونت خانگی و دیگر مشــکات اجتماعی، 
همگی نشان دهنده نیاز به برنامه ریزی و اجرای طرح های 

آموزشی و فرهنگی در جامعه هستند.
   اســتان هرمزگان به عنوان یکی از اســتان های جنوبی 
کشــور با ویژگی های خاص جغرافیایــی و اجتماعی، با 
چالش های متعددی در زمینه آسیب های اجتماعی روبرو 
است. این اســتان با وجود منابع طبیعی و اقتصادی غنی، 
به دلیل برخی عوامل اجتماعی و اقتصادی، با مشــکاتی 
در زمینه سامت اجتماعی و روانی مواجه است. افزایش 
نرخ بیکاری، فقر، و عدم دسترســی به خدمات بهداشتی 
و آموزشــی مناسب، همگی از عواملی هستند که به بروز 

آسیب های اجتماعی در این استان دامن می زنند.
   در این راســتا، نیاز به برگزاری دوره های آموزشــی 
مهارت آموزی و آشنایی با مســائل حقوقی در مدارس، 
مســاجد و دیگر مراکز اجتماعی به شــدت احســاس 
می شــود. این دوره ها می توانند به ارتقاء آگاهی عمومی، 
توانمندســازی افراد و کاهش آسیب های اجتماعی کمک 
کنند. آموزش مهارت های زندگی، حقوق شــهروندی، و 
آشــنایی با قوانین و مقررات می تواند به افراد کمک کند 
تا در مواجهه با چالش ها و مشکات اجتماعی بهتر عمل 

کنند و از حقوق خود دفاع کنند.
  در اســتان هرمــزگان، برخی از این طرح ها توســط 
دستگاه قضایی در حال اجراســت. این طرح ها با هدف 
کاهش آسیب های اجتماعی و ارتقاء سطح آگاهی عمومی 
طراحی شده اند. برگزاری کارگاه ها و دوره های آموزشی 
در زمینه های مختلف، از جمله مهارت های زندگی، حقوق 
خانواده، و مشــاوره های اجتماعــی، می تواند به تقویت 
بنیان های اجتماعی و کاهش آسیب های اجتماعی کمک 
کند.  به عنوان مثال، آموزش مهارت های ارتباطی، مدیریت 
استرس و حل مسأله می تواند به جوانان و نوجوانان کمک 
کند تا در مواجهه با چالش های زندگی بهتر عمل کنند و از 
بروز مشکات اجتماعی جلوگیری کنند. همچنین، آشنایی 
با حقوق شــهروندی و قوانین مربوط به خانواده و جامعه 
می تواند به افراد کمک کند تا در صورت بروز مشکات، 
به درســتی از حقوق خود دفاع کنند و از خدمات قانونی 

بهره مند شوند.
  از ســوی دیگر، مســاجد به عنوان مراکــز فرهنگی و 
اجتماعی می توانند نقش مهمی در آموزش و آگاهی بخشی 

به جامعه ایفا کنند. برگزاری جلسات آموزشی و مشاوره 
حقوقی ، خانوادگی و... در مســاجد می تواند به تقویت 
روابــط اجتماعی و کاهش آســیب های اجتماعی کمک 
کند. این مراکز می توانند با همکاری دســتگاه های دولتی 
و غیردولتی، برنامه های آموزشــی متنوعی را برای اقشار 

مختلف جامعه برگزار کنند.
در نهایت، می توان گفت که کاهش آســیب های اجتماعی 
در اســتان هرمزگان نیازمند همکاری و هماهنگی میان 
نهادهــای مختلف، از جمله دســتگاه قضایی، آموزش و 
پرورش، بهداشت و درمان، و سازمان های غیردولتی است. 
با اجرای برنامه های آموزشی و فرهنگی، می توان به ارتقاء 
ســطح آگاهی عمومی و کاهش آسیب های اجتماعی در 
این استان کمک کرد. این اقدامات نه تنها به بهبود وضعیت 
اجتماعی و اقتصادی اســتان کمک می کند، بلکه به ارتقاء 

کیفیت زندگی مردم نیز منجر خواهد شد. 

طــرحهــای"قاضیدرمدرســه"و"هرمســجدیک
حقوقدان"درهرمزگان

   معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم دادگستری 
هرمزگان از اجرای طرح های "قاضی در مدرسه"  و"هر 
مسجد یک حقوقدان" در هرمزگان خبرداد.حجت الاسام 
والمســلمین مختارصادقی در جمع خبرنگاران افزود:در 
راستای افزایش دانش حقوقی دانش آموزان و سایر اقشار 
این طرح ها در اســتان در حال اجراست.صادقی افزود: 
پیشگیری از جرم ، تک قوه ای است و مجلس و دولت نیز 

در این بخش ،شرح وظایفی را برعهده دارند.
    صادقــی گفــت: برای پیشــگیری از وقــوع جرم، با 
اهمال ها و ترک فعل توسط قوه قضائیه برخورد می شود.
صادقی اظهارداشت:  راه اندازی گشت پیشگیری از وقوع 
جــرم برای حفظ حقوق عامه داریــم و هرجایی که نیاز 

باشد، دستگاه قضایی ورود می کند.

  وی افزود : در آســیب های اجتماعی،  قاچاق سوخت، 
فســاد اداری  و.... اقداماتی داشته ایم.معاون اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم دادگستری هرمزگان خاطرنشان 
کرد: در رصد کالاهای اساســی و موردنیــاز مردم نیاز 
اقداماتی شــده اســت.صادقی گفت: تببین انواع مضرات 
 جســمی و روحی مخــدرات و مشــروبات الکلی برای 
 دانش آموزان توسط کارشناســان مان در مدارس انجام 
می شود . وی افزود: طرح" پیشگیری از خشونت" را در 
مدارس با توجه به افزایش ضرب و جرح و خشــونت در 

جامعه در حال اجرا داریم.
صادقی اظهارداشــت: طرح "قاضی در مدرســه" جهت 
ارتقای ســطح حقوقی دانش آموزان را در مدارس استان 
در حال اجــرا داریم.وی افزود :طرح "هر مســجد یک 
حقوقدان" برای مساجدی که نماز جماعت در آنها برگزار 
 می شود ، در حال اجراست که بصورت گروهی و خصوصی 
مشــاوره های حقوقی داده می شــود.معاون اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم دادگستری هرمزگان خاطرنشان 
کرد: درصورت نیاز شــهروندان برای ادامه پیگیری های 
حقوقی شان می توانند به دفاتر وکا یا مشاوره معاضدتی 
مراجعه کنند.  صادقی گفت: افتتاح سامانه مسیر )یافتن یک 
راه برای جلوگیری از طاق ( را داریم و مراکز مشاوره ای 
برای زوجینی که متقاضی طاق هستند تشکیل شده تا از 

طاق آنها با مشاوره جلوگیری کرد. 
  وی افزود:پنج جلســه برایشان مشاوره داده می شود و 
بســیاری از زوجین به صلح و سازش می رسند.صادقی 
 اظهارداشــت: شش مرکز در اســتان راه اندازی کردیم و

  ۱۶ "مرکــز تصمیم "متعلــق به بهزیســتی و همچنین 
کمیتــه های مصلحین)متشــکل از معتمدین محات( در 

حوزه پرونده های طاق داریم.

اقدامات پیشگیرانه دستگاه قضایی برای کاهش آسیب های اجتماعیاقدامات پیشگیرانه دستگاه قضایی برای کاهش آسیب های اجتماعی

جــرم،  وقــوع  از  پیشــگیری  بــرای 
 بــا اهمــال هــا و تــرک فعل توســط 
قوه قضائیه برخورد می شود.صادقی 
انــدازی گشــت  راه  اظهارداشــت:  
پیشــگیری از وقوع جــرم برای حفظ 
حقوق عامــه داریم و هرجایی که نیاز 

باشد، دستگاه قضایی ورود می کند
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آغازتخلیهکشتیحامل۲۰۰۰خودرو
دربندرشهیدرجایی

   گروه اقتصادی //  مدیرکل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفت: برای نخستین بار در ســال  جاری بزرگ ترین کشتی 
)رو-رو( حامل ۲ هزار و 9۰ دســتگاه خودروی ســواری 
 در بندر شــهید رجایی پهلو گرفــت و روند تخلیه آن آغاز 
 شــد. حسین عباس نژاد اظهار کرد: کشتی به وزن سه هزار و 
۵۱ تن در اســکله ۱۴ بندر شهید رجایی پهلو گرفت و کار 
تخلیه بیش از ۲ هزار خودروهای سواری در محوطه های این 
منطقه ویژه اقتصادی آغاز شده است.به گفته او، شناور رو-رو 
)RoRo( یکی از اصلی ترین ابزارهای حمل و نقل دریایی، 
نقشی کلیدی در جابه جایی سریع و ایمن خودروها، کامیون ها 
و ماشین آلات سنگین در سراسر جهان دارند. این نوع شناورها 
به دلیل توانایی شــان در حمل انواع مختلف بارها از جمله 
خودروهای شخصی، کامیون ها و تجهیزات صنعتی سنگین، 
انعطاف پذیری بالایی دارند؛ این انعطاف پذیری به شرکت های 
حمل و نقل اجــازه می دهد تا بدون نیاز به تغییرات زیاد در 
ســاختار و تجهیزات، انواع مختلف بار را در یک سفر حمل 
کنند.به گزارش ایسنا، مجتمع بندری شهید رجایی بندرعباس 
با بیش از چهار هزار و ۸۰۰ هکتار وسعت )محدوده عملیاتی 
و پس کرانه(، ظرفیت پذیرش سالانه بیش از ۸۸ میلیون تن 
کالا را دارد. این بندر تخلیه و بارگیری ســالانه حدود ۱۰۰ 
میلیون تن کالا، بیش از ۵۵ درصد صادرات و واردات و ۷۰ 
درصد ترانزیت بنادر کشــور را برعهده دارد. همچنین تخلیه 
9۰ درصد بارگیری کالاهای کانتینری کشور در این مجتمع 
بندری انجام می شــود. بندر شهید رجایی در ۲۳ کیلومتری 
غرب بندرعباس با اتصال به آب های بین المللی و کشورهای 
حوزه خلیج فارس و دریای عمان به دروازه طایی ورود به 

جهان معروف است.

اقتصادی

خبـر

// رئیس ســازمان  اقتصادی   گروه 
صمت استان هرمزگان گفت: با برنامه  
ریزی های صــورت گرفته و ظرفیت 
موجود در استان هرمزگان، به زودی 
بر ناترازی انرژی در استان هرمزگان 

فائق خواهیم شد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، خلیل قاسمی 
در بازدید از شرکت فولاد هرمزگان که به 
همراه حسن ممتحن مشاور وزیر صمت 
انجام شد، با بیان این مطلب در ادامه اظهار 
کرد: بر اســاس آخرین بازدیدی که طی 
چند ماه گذشــته از طرح های توسعه ای 
فولاد هرمزگان داشتیم، امروز شاهدیم که 
این طرح ها پیشرفت قابل قبولی داشته اند 
و امید می رود این طرح ها بر اساس برنامه 
زمان بندی شده که مدیریت عامل مجموعه 
فولاد هرمزگان ارائه کرده، به نتیجه برسند.

وی افزود: ما نیز بر اساس رسالت استانی 
در حــوزه ناترازی هــا برنامه ریزی های 
متعددی را تدویــن کردیم که برخی در 
سطح ملی انجام می شود. همچنین استان 
زمینه  ارزشــمندی در  تجربه  هرمزگان 
مدیریــت منابع انرژی و بهینه ســازی 
مصرف دارد که بخش عمــده ای از آن 
مدیون مجموعه فولاد هرمزگان در پروژه 
تامین  بندرعباس و  ساماندهی فاضاب 
آب صنایع اســت که پیشرفت مناسبی 
داشــته؛ کما اینکه طی بازدیدی که هفته 
گذشته به همراه استاندار هرمزگان از این 
پروژه داشتیم، طبق برنامه تا سال آینده به 
بهره برداری خواهد رسید.رئیس سازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان 
ادامه داد: یکــی از راهکارهایی که برای 
رفع ناترازی انرژی در نظر گرفته شــده، 

انتقال گاز از جزیره کیش به بندرعباس 
اســت و در این زمینه بازدیدی با رییس 
هیات عامل ایمیدرو از این منطقه انجام 
دادیم. بنابراین در صورتی که مشــارکت 
بنگاه های صنعتی برای انتقال گاز همانند 
انتقال فاضاب به استان هرمزگان وجود 
داشته باشــد، این اطمینان وجود خواهد 
داشــت که یکــی از ظرفیت های خوب 
تامین گاز برای فولاد هرمزگان و دیگر 
بنگاه های اقتصادی به بهره برداری برسد 
و دیگر شــاهد قطعی بــرق و گاز برای 
خاطرنشان  نباشیم.قاسمی  استان  صنایع 
کرد: مکاتبات لازم برای خط انتقال گاز 
از سوی استاندار با وزیر نفت انجام شده 
و به زودی جلسه مشــترکی نیز برگزار 
خواهد شــد تا مقدمات انجام کار فراهم 
شود. پالایشگاه ســرخون و قشم نیز به 

عنوان یک سناریوی بسیار مهم عملیاتی 
خواهند شد و با برنامه  ارائه شده، می توان 
پیش بینی کرد که کمتر از یک سال دیگر 
شــاهد بهره برداری این پروژه باشیم.وی 
تاکید کرد: با اجرای پروژه انتقال گاز به 
اســتان هرمزگان و سیاست دولت برای 
تامین انرژی صنایع به زودی شاهد رفع 
ناترازی انرژی خواهیم بود. درواقع تامین 
گاز به عنوان خوراک واحدهای مصرف 
کننده ایــن انرژی همچــون واحد احیا 
مستقیم فولادسازی در دستور کار جدی 
اســتان قرار دارد و استاندار نیز به دنبال 
اخذ مجوزهای لازم از وزیر نفت است که 

به زودی انجام می شود.
  رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت 
اســتان هرمزگان تصریح کرد: با ظرفیت 
و هماهنگــی بنگاه های صنعتی و طی ۳ 

ســناریویی که با ایمیدرو دنبال میشود، 
از ذخیره ســرخون به عنوان یک مخزن 
طبیعی اســتفاده خواهیم کرد تا این منبع 
انرژی در تابســتان ذخیره و در زمستان 
اســتفاده شــود. انتقال گاز از کیش نیز 
ســناریوی دوم خواهد بود و در کنار آن 
مخــازن یا محدوده هایــی گازی که در 
اطراف خود بندرعباس و جزیره قشــم 
وجود دارد این شــرایط به طور قطع رفع 

خواهد شد قاسمی در پایان عنوان کرد: 
انتظار می رود کــه بنگاه های بزرگ که 
همواره در حوزه های مختلف مشــارکت 
داشته اند، در این مسیر نیز همراه ما باشند 
چراکه این ظرفیت در هیچ استانی وجود 
ندارد و ما با داشتن خط انتقال به منطقه 
ویژه از پالایشگاه با یک حرکت جمعی 
مانند پروژه انتقال فاضاب، می توانیم بر 

ناترازی های انرژی نیز فائق شویم.

گــروه اقتصادی // مدیرعامل شــرکت فولاد 
هرمزگان گفــت: پویایی هر مجموعه در کمال 
امنیت و آرامش حاصل می شود که حراست در 
ایجاد آن نقشی کلیدی دارد و در سایه امنیت 

است که توسعه پایدار اتفاق می افتد.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، عطاالله معروفخانی در 
گردهمایی مدیران حراست گروه فولاد مبارکه بیان 
کرد: نقش کلیدی حراست در توسعه و امنیت مجموعه 
انکارناپذیر است و این جلسه در راستای هم افزایی 
در همین زمینه برگزار می شــود.وی افزود: حراست 
در هر سازمانی نگهبان سرمایه های انسانی فیزیکی و 
فکری آن سازمان به شمار می رود مدیران و همکاران 
حراست نقشی فراتر از واحد نظارتی را ایفا می کنند و 
حافظان امنیت و ثبات مجموعه های تولیدی هستند.

مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: 
پویایی هر مجموعه در کمال امنیت و آرامش حاصل 
می شود که حراست در ایجاد آن نقشی کلیدی دارد 
و از تهدیدها و کاهش آسیب ها و بحران ها پیشگیری 
می کند. درواقع حراست در مسیر رشد توسعه پایدار 
نقش اساســی دارد.معروفخانی تصریــح کرد: در 

راستای حفاظت بهتر، استفاده از فناوری برای بهبود 
امنیت نقش اساســی را ایفا می کند و ما شاهدیم که 
در مدیریت حراســت فولاد مبارکــه این هم افزایی 
وجود دارد.کمااینکه برقراری امنیت سازمانی صرفا 
وظیفه حراست نیست؛ بلکه یک مسئولیت جمعی بر 
عهده همه کارکنان در کنار مدیران حراست بوده و با 
ترویج فرهنگ امنیت و مسئولیت پذیری این مهم در 
سازمان ها نهادینه می شود.وی تاکید کرد: در فضای 
دارای آرامش و امنیت است که توسعه پایدار اتفاق 
می افتد. در این رابطه طی چند روز گذشــته نیز در 
نمایشگاه پیشــگامان تولید و در محضر مقام معظم 
رهبری، شاهد تاکید ایشان در ایجاد فضای امن برای 

توسعه پایدار بودیم.
    بنابراین همه باید دســت به دســت هم بدهیم تا 
توســعه پایدار واقعی اتفاق بیافتد و تولید رونق پیدا 
کرده موانع برداشته شــود.مدیرعامل شرکت فولاد 
هرمــزگان ادامه داد: اگر فرمایشــات رهبری را در 
حوزه تولید ســرلوحه خود قرار دهیم، قطعا موجب 
توسعه، افزایش تولید و ایجاد اشتغال بیشتر در جامعه 
خواهد شد. امیدواریم در این راستا با همراهی شما 

عزیزان که مســئولیت خطیری در این حوزه دارید، 
فضایی دارای امنیت پایدار برای انجام این مهم ایجاد 
شود.معروفخانی در ادامه به طرح های توسعه ای فولاد 
هرمزگان اشاره کرد و گفت: فولاد هرمزگان از سال 
۱۴۰۰ چندین طرح بزرگ توسعه ای را آغاز کرده و 
در سایه امنیتی که ایجاد شده، اجرای این طرح ها با 
ســرعت قابل قبولی پیش می روند.وی با بیان اینکه 
یکی از راه های مهم ایجاد امنیت در سازمان ها توجه 
به کارکنان اســت، عنوان کرد: در فولاد هرمزگان از 
سه سال قبل اقدامات متعددی را در راستای افزایش 
رضایتمندی کارکنان انجام دادیم و ماحصل آن، ثبت 

رکوردهای متعدد تولیدی طی این مدت بوده است.
   مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان اضافه کرد: یکی 
از راه هــای ایجاد امنیت پایدار در کشــور، عمل به 
مسئولیت های اجتماعی است که در این راستا فولاد 

هرمزگان جزو سرآمدان بنگاه های اقتصادی استان 
هرمزگان بوده و اقدامات متعددی همچون آبرسانی به 
روستاهای استان، ساخت بزرگ ترین مرکز فرهنگی 
استان، کمک به خیریه ها و مراکز فرهنگی، کمک به 
آزادسازی زندانیان، اهدای اکسیژن به بیمارستان ها، 
تاســیس هنرســتان جوار فــولاد بــرای تربیت 
دانش آموزان و… را در راستای انجام مسئولیت های 
اجتماعی در دستور کار قرار داده است.معروفخانی 
به ناترازی انرژی و تاثیر آن بر عملکرد شرکت های 
فولادی اشــاره کرد و افزود: اکنون کل صنعت فولاد 
کشــور به ویژه فولاد مبارکه و فــولاد هرمزگان با 
کمبود گاز دســت و پنجه نرم می کنند. اما مسئولان 
استانی در زمان های ناترازی انرژی همواره به فولاد 
هرمزگان یاری رسانده اند و اکنون فولاد هرمزگان با 
فولاد مبارکه برای رفع ناترازی انرژی برنامه ریزی 

تدوین کرده اند و خوشــبختانه مسئولان استانی نیز 
همراهی و همــکاری لازم را صورت داده اند.وی در 
پایان بر لزوم ایجاد امنیت در ســازمان ها تاکید کرد 
و گفت: امنیت در ســازمان ایجاد نمی شود مگر با 
همکاری و هماهنگی همه کارکنان و ایجاد فرهنگ 
در سازمان که خوشبختانه این مهم در فولاد هرمزگان 

به خوبی نهادینه شده و علی رغم برخی مسائل، در 
فولاد هرمزگان همواره شــاهد آرامش بوده ایم. امید 
می رود این جلســات بتواند به همکاری و هم افزایی 
بیشتر در راستای افزایش امنیت سازمان ها کمک کند 
و شاهد توسعه پایدار در گروه فولاد مبارکه و فولاد 

هرمزگان باشیم.

مدیرعامل فولاد هرمزگان:  

توسعه پایدار در سایه امنیت رقم می خورد

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان وعده داد  

رفع ناترازی انرژی  در هرمزگان ؛ به زودی 

گروه اقتصادی // رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان 
طلا، جواهر، نقره و ســنگ های قیمتی ایران نسبت به خرید و 

فروش طلای آب شده هشدار داد. 
   رئیــس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکننــدگان طا، جواهر، نقره و 
سنگ های قیمتی ایران گفت: فروش طای آب شده به مصرف کننده نهایی 
نه به صاح اقتصاد، نه به صاح کشور و نه به صاح مردم است. ما در 
هیچ کجای دنیا خرید و فروش طای آب شده نداریم بلکه شرکت هایی 
شمش های طا را تولید و آن را نه به مردم بلکه به حوزه تولید صنایع طا 
و جواهر ارائه می دهند.سید حجت شفائی با بیان اینکه سازمان استاندار 
نظارتی درباره عیار طای آب شده ندارد و تنها به عیار مصنوعات طا 
نظارت می کند،  گفت: بنابراین به مردم توصیه می کنیم که نسبت به خرید 
طای آب شده و شمش که به تازگی باب شده است به هیچ عنوان اقدام 
نکنند.شفائی ادامه داد:  پلتفرم های فروش طای آب شده باید طا را به 
صورت فیزیکی تحویل دهند. حال سوال اینجاست که میزان کم طا مثا 
۴۰ هزار تومان طا چقدر می شود مگر؟ چگونه آن را تحویل می دهند؟ 

این میزان را مردم عادی چگونه می توانند عیارسنجی کنند؟
   رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طا گفت: متاسفانه این 
پلتفرم ها از برخی جاها مجوز گرفته و در حال تبلیغند اما مردم نباید به 
همین راحتی اعتماد کرده و طای آب شده بخرند. ما این موضوع را ۱۰ 

روز قبل در هیات مقررات زدایی و بهبود محیط کسب و کار که با حضور 
وزیر اقتصاد برگزار شــد عنوان و درباره آن اعتراض کردیم. به جز ما 
بانک مرکزی و سازمان بورس هم نسبت به این موضوع مخالف بودند و 
خواستار ساماندهی پلتفرم های فروش طای آب شده در فضای مجازی 
شدیم و بر همین اساس مقرر شد ظرف ۵۰ روز در وزارت صنعت دادن 
یا ندادن مجوز به این پلتفرم ها تعیین تکلیف شود.وی درباره فروش طای 
آب شده در برخی واحدهای صنفی فروش طا به عنوان شناسنامه دار 
بودن نیز گفت: طای آب شــده اصا نباید فروخته شود عنوان کردن 
شناسنامه دار بودن آنها نیز صحیح نیست چرا که استاندار نظارتی بر آن 
ندارد. به همکاران و مردم توصیه می کنیم که طای آب شده و شمش را 

خرید و فروش نکنند.
*چقدرطلاتولیدمیکنیم؟

   رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طا درباره میزان تولید 
و صادرات این صنعت گفت: کیفیت تولید مصنوعات طا در کشور ما 
بالاســت اما به دلیل نوسانات بازار نمی توان رقم دقیق آن را محاسبه 
کرد هرچند محصولات داخل کشور از حوزه تولیدکنندگان این صنعت 
تامین می شود. در حوزه صادرات نیز باید گفت که به دلیل تحریم فلزات 
از ســوی آمریکا و برخی بوروکراســی های اداری، قادر به صادرات 
محصولات طا از مبدا ایران نیستیم البته اتاق فلزات گرانبها طی چند 
ماه گذشــته در گمرک ایران دایر شده اســت و امیدواریم باهمکاری 
سازمان های دخیل و وزارت صنعت،  معدن و تجارت بتوانیم گام هایی 
را در حوزه صــادرات برداریم.وی درباره تاثیرگذاری افزایش قیمت 
طا بر میزان اســتقبال مردم از خرید طا گفت: ایران در دنیا جزو ۷ 
کشور تولیدکننده مصنوعات طا و همچنین جزو ۱۰ کشور مصرف کننده 
طاست و خوشبختانه مردم همچنان از مصنوعات طا استقبال می کنند. 
هرچند فروش طای آب شــده و فعالیت پلتفرم های مرتبط با آن و 
حتی ضرب بی رویه سکه تاحدودی فروش مصنوعات را تحت تاثیر 
قرار داده است.وی همچنین درباره فروش آناین مصنوعات طا گفت: 

از فروش آناین مصنوعات طا حمایت می کنیم.به گفته وی، معمولا 
کســانی که در فضای مجازی اقدام به فروش مصنوعات طا می کنند 
یا فروشگاه دارند یا دارای  جواز کسب از جایی مانند وزارت صمت یا 
وزارت کار و ... هستند و رصد می شوند و اتحادیه های طا هم به نوعی 
بر آنها نظارت دارند و کم پیش می آید که تخلفی در حوزه مصنوعات به 
وجود بیاید. ما هم سعی کردیم با شناسایی آنها و تشکیل پرونده برایشان 
آنها را ساماندهی کنیم.وی تاکید کرد: البته هستند سودجویانی که حتی 
سکه تقلبی ضرب و آن را پلمب می کنند و بعضا حتی طافروشان نیز 
تقلبی بودن آن را به دلیل پلمب بودن تشخیص نمی دهند. اما باید بدانیم 
که سازمان استاندارد بر کارگاه های تولیدطا نظارت دارند و هر کدام 
از آنها کد خاصی دارند که مردم می توانند آن را در ســایت استاندارد 
مشــاهده کنند و متوجه شــوند که کارگاه مد نظر فعال است یا خیر؟ 
همچنین استاندارد اگر به مشکلی درباره یک کارگاه برخورد کند کد 

کارگاه را ابطال و آن را اعام می کند.
*طلایکماجرتبخریم؟

   وی در توصیه ای دیگر از مردم خواســت تا طای دســت دوم و 
کم اجرت نیز نخرند چرا که جای تخلف بیشتری در مورد آنها وجود 
دارد.رئیــس اتحادیه تولیدکنندگان و صادرکنندگان طا، جواهر، نقره 
و سنگ های قیمتی ایران همچنین از برگزاری شانزدهمین نمایشگاه 
بین المللی طا، جواهر، نقره، ساعت و سنگ های قیمتی و صنایع وابسته 
از ۱۵ تا ۱9 بهمن در ســایت بین المللی ایــران مال خبر داد و گفت: 
خوشبختانه امسال استقبال بی نظیری از برگزاری این نمایشگاه صورت 
گرفت به طوری که بالغ بر ۱۵۰ شرکت و غرفه گذار در این نمایشگاه 
شرکت کردند.وی ادامه داد: ۶ کشور ایتالیا،  آلمان،  ترکیه، چین، هند و 
تایلند که به نوعی در حوزه ماشین آلات فعالیت می کنند در این نمایشگاه 
حضور دارند.به گزارش همشهری آناین، به گفته وی، ۵ هیات تجاری 
نیز از کشورهای عراق،  روســیه،  ارمنستان، عمان و ترکیه نیز در این 

نمایشگاه شرکت خواهند کرد.

هشدار جدی به مردم درباره طلای آب شده 

گروه اقتصــادی // رئیس مرکز ملی اقلیم 
و مدیریت بحران خشکســالی ســازمان 
 هواشناســی از کاهــش نگران کننــده 
۵۰ درصدی بارش ها نسبت به دوره بلندمدت 
خبر داد و گفت: ایــن وضعیت به ویژه در 

مناطق جنوب غرب کشور مشهود است.
   احد وظیفه رئیس مرکز ملی اقلیم و مدیریت 
بحران خشکسالی ســازمان هواشناسی کشور 
در گفتگو با مهر با بیان اینکه وضعیت بارش ها 
نسبت به دوره بلندمدت ۵۰ درصد کمتر از حد 
 نرمال اســت، اظهار کرد: از ابتدای سال آبی تا

 )۱۱ بهمن( که ۴۱ روز از فصل زمســتان نیز 
 می گذرد، وضعیت بارش ها به هیچ عنوان مطلوب 
نبوده است. همچنین از ابتدای مهرماه تا اواسط 
بهار 9۵ درصد بارش های کشــور باید در این 

فصل ها رخ بدهد.
  وی ادامــه داد: در فصل تابســتان بارندگی 
چشمگیری در کشــور وجود ندارد، به عبارت 
دیگر میزان بارش ها از نیمه خردادماه تا پایان 
فصل تابستان بســیار کاهش می یابد. بنابراین 
تقریباً نیمه ســال آبی رو به اتمام است و میزان 
بارندگی ها تقریبــاً ۵۰ درصد کمتر از میانگین 

نرمال برآورد شده است.
*کاهششدیدبارشهادرجنوبغربکشور

    وظیفــه با بیان اینکه میزان بارش های فعلی 
کشور در مقایسه با بلندمدت حاکی از کاهش 
خیلی شدیدی بارندگی ها است، ادامه داد: این 
کاهش بارش ها در برخی نقاط کشــور به ویژه 
در جنوب غرب کشور مانند استان خوزستان، 
چهارمحال و بختیاری، کهگیلویه و بویراحمد و 
لرستان که سرشاخه های رودهای بزرگ جنوب 
غرب کشور هستند، همچنین رودخانه »زاینده 
رود« که به فات مرکزی می ریزد، به چشــم 
می خورد. طبق آمار وزارت نیرو از این مناطق 
نشــان می دهد که تعداد ســدهایی که ظرفیت 
خالی زیادی دارند، بسیار زیاد شده و مجموعاً 
۴۳ درصد ظرفیت سدها پر و ۵۷ درصد آن ها 

خالی است.
   وی بیــان کرد: طبق آخریــن آمارها، ۵۱.۶ 
درصــد ازبارش هــا کمتر از میزان متوســط 
بلندمدت دریافت شــده و ایــن عدد حاکی از 
کاهش بسیار چشــمگیر بارندگی ها در کشور 
است، این در حالی است که در برخی استان ها 
مانند چهارمحال و بختیاری، میزان بارش ها تا 

به امروز بسیار کمتر از حد انتظار بوده است. به 
عنوان مثال، در اســتان چهارمحال و بختیاری 
 کــه انتظار می رفــت، حــدود ۴۰۰ میلی متر
 بارش دریافت کند، امــا تاکنون کمتر از ۱۰۰ 
میلی متر بارش ثبت شده که این شرایط و میزان 

آمارها بسیار نگران کننده است.
*پوششبرفیکشورنصفشدهاست

    رئیــس مرکز ملی اقلیــم و مدیریت بحران 
خشکسالی سازمان هواشناسی کشور همچنین 
به وضعیت پوشــش برف اشــاره کرد و گفت: 
ســطح پوشــش برفی در مناطق کوهستانی 
نســبت به شــرایط نرمال تقریباً نصف شــده 
است، این بدان معنی اســت که ذخیره آبی در 
ارتفاعات هــم به همان میــزان کاهش یافته 
 اســت و این وضعیت بــرای فصل های گرم 
سال و نیازهای آبی کشاورزی مشکات زیادی 

را به همراه خواهد داشت.
*پیشبینیبارشهایضعیفطیدوهفته

آینده
  وی یــادآور شــد: طی دو هفتــه آینده هم 
نمی شود.  پیش بینی  چشــمگیری  بارش های 
اگرچه بارندگی هایی خواهیم داشت، اما میزان 

آن بسیار کمتر از آن چیزی است که در این موقع 
از سال باید دریافت می کردیم؛ بنابراین این دو 
هفته هم به کمبود بارش ها اضافه خواهد شد و 
این احتمال وجود دارد که در بهار سال آینده نیز 

شرایط کم بارشی تداوم داشته باشد.
وظیفه گفــت: با توجه به این شــرایط، حتی 
اگر شــرایط نرمال هم در پیش داشــته باشیم، 
کمبودهای موجود جبران نخواهد شد. بنابراین 
در فصل سرد سال که مصرف آب کشاورزی به 
حداقل رسیده، همچنان نگرانی های زیادی برای 
تأمین منابع آبی داریم. این نگرانی در تابستان 
که مصرف آب بیشتر می شود، به ویژه در بخش 

کشاورزی، شدت بیشتری خواهد یافت.
*گرمترشــدندمایکشوروتشدیدبحران

منابعآبی
  وی در پایان گفــت: در حال حاضر، دمای 
کشور از ابتدای سال آبی تاکنون به طور متوسط 
یک درجه گرم تر از نرمال بوده است، این روند 
گرم تر شدن دما باعث می شود که نیاز به منابع 
آبی بیشتر شود و این کمبود منابع آبی به ویژه 
در نیمه دوم ســال آبی، بحــران جدی تری را 

ایجاد خواهد کرد.

کاهش ۵۰ درصدی بارش ها در کشور؛ هشدار بحران آبی به کشاورزان
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اجتماعی

خبر

شناسایی۵مورد»چیکونگونیا«درکشور

 گروه اجتماعی // از ابتدای سال ۱۴۰۳ تاکنون بالغ بر ۱۱۰۶ 
مورد مثبت تب دنگی و همچنین پنج مورد ابتا به چیکونگونیا 
در کشور تشخیص داده شده است. تغییرات اقلیمی، تجارت و 
مسافرت های بین المللی، باعث ورود ویروس ها و بیماری های 
مختلف از کشوری به کشور دیگر می شود. یکی از بیماری هایی 
که در برخی از کشورهای همسایه ایران بومی است، تب دنگی 
است که به تب دانگ یا تب استخوان شکن نیز معروف است؛ تب 
دنگی نوعی بیماری ویروســی است که از طریق پشه ای به نام 

پشه آئدس به انسان منتقل می شود.
راهانتقالویروستبدنگیبهبدنانسان

وقتی که پشه آئدس، فرد آلوده به ویروس مولد بیماری دانگ را 
نیش می زند، ویروس وارد بدن پشه می شود. سپس هنگامی که 
پشــه آلوده فرد دیگری را نیش می زند، ویروس وارد جریان 

خون آن فرد می شود.
علائمابتلابهتبدنگیچیست؟

این بیماری با عائم شدید مانند تب بالای ۴۰ درجه، دردهای 
عضانی و مفصلی، تهوع و عائم گوارشی، سردرد و تورم غدد 

لنفاوی می تواند جان افراد را در معرض خطر قرار دهد.
دونوععمدهپشهآئدس

آئدس اجیپتی و آلبوپیکتوس دو نوع از پشه آئدس هستند که 
به لحاظ زیست شناسی تفاوت هایی با یکدیگر دارند اما هر دو 

باعث ابتا به تب دنگی می شوند.
آئدس اجیپتی گونه ای گرمسیری و نیمه گرمسیری است که مبدأ 
آن جنگل های بارانی غرب آفریقا است، محلی که این پشه از 
آب جمع شده در داخل سوراخ تنه درختان، به عنوان زیستگاه 

لاروی استفاده می کند.
مبدأ آئدس آلبوپیکتوس نیز جنگل های آسیای جنوب شرقی 
اســت. این گونه عمدتاً یک پشــه جنگلی است که خود را با 

مناطق روستایی، شهری و حاشیه شهری وفق داده است.
شناسایی11۰6موردابتلابهتبدنگیدرسالجاری

براســاس گزارش نظام مراقبت سندرمیک جاری در کشور، از 
ابتدای سال ۱۴۰۳ تا تاریخ 9بهمن ماه بالغ بر ۱۱۰۶ مورد مثبت 
تب دنگی تشخیص داده شده است. ۸9۱ بیماربدون سابقه سفر 
به خارج از کشــور هستند که ۱۳ مورد در شهرستان بندرلنگه 
استان هرمزگان و ۷۸۸ مورد در شهرستان چابهار استان سیستان 
و بلوچستان مبتا شده اند و انتقال محلی محسوب می شوند.۱۲ 
مورد از مبتایان با ســابقه سفر به چابهار در سایر استان های 
کشــور شناسایی و تشــخیص داده شــده اند. این بیماران در 
شهرستان های شهرکرد، مشکین شهر، اصفهان، ایرانشهر، زاهدان 

و اردبیل تشخیص داده شده اند.
شناساییپشهآئدسدر9استان

در حال حاضر پشــه آئدس اجیپتی در استان های هرمزگان، 
سیستان و بلوچستان، بوشهر و پشــه آئدس آلبوپیکتوس در 
استان های گیان، مازندران، اردبیل، آذربایجان شرقی، زنجان 

و قزوین صید شده است.
شناسایی۵موردابتلابهچیکونگونیادرکشور

همچنین طبق اعام مرکــز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشــت، از اول سال جاری تاکنون پنج مورد »چیکونگونیا« 
گزارش شــده است که تمامی موارد ســابقه سفر به خارج از 
کشــور داشته اند و در شهرستان های چابهار و تهران تشخیص 
داده شــده اند.چیکونگونیا نیز یک بیماری ویروسی است که از 
طریق پشــه های آلوده به انسان منتقل می شود و تهدید بزرگی 
برای ایران اســت. بیماری عائم مشــابهی بــا دانگ دارد و 
در مناطقی که تب دنگی شــایع است به اشتباه تشخیص داده 
می شود.به گزارش  تســنیم،عائم بالینی چیکونگونیا در تمام 
افراد افراد آلوده قابل مشــاهده نیســت و بین ۳ تا ۲۸ درصد 
از افراد یک عفونت بدون عامت را تجربه می کنند بنابراین بر 
خاف بیماری دانگ که در بسیاری از موارد ابتا ممکن است 
عامتی نداشته باشد، عفونت چیکونگونیایی در بیشتر موارد به 
صورت عامت دار اســت. این بیماری نیز می تواند باعث بروز 
عائمی نظیر درد و التهاب مفاصل، بثورات پوستی، مشکات 
 قلبــی و عروقی نظیر بی نظمی در ضربان قلب، تضعیف بینایی، 

عفونت ریه و... شود. 

گزارش اختصاصی // پرستاران به عنوان پیشقراولان نظام 
سلامت نقش بســیار مهم و تأثیرگذاری در تأمین سلامت 
مردم و درمان بیماران مختلف دارند. این قشر خدوم جامعه 
همواره با مشــکلات و چالش های متعددی مواجه بوده اند 
که بر عملکرد و انگیزه آن ها تأثیرگذار بوده است. معوقات 
طولانی مدت، عدم پرداخت مناسب اضافه کار، کمبود نیروی 
پرستار و فشار زیاد کاری از جمله مشکلات اصلی پرستاران 
هستند. در ســال های اخیر، این مسائل باعث اعتراضات 

پرستاران و بیان نگرانی های آن ها شده است.
رئیس کل ســازمان نظام پرســتاری در اظهار نظری، از اجرای 
دســتورالعمل فوق العاده خاص برای پرستاران خبر داده است و 
درخواست کرده که امتیاز بالایی به پرستاران در این زمینه تعلق 
گیــرد. این اقدام می تواند به بهبود وضعیت معیشــتی و حرفه ای 
پرستاران کمک کند و باعث افزایش انگیزه و رضایت آن ها شود. 

مشــکات کمبود نیرو و تأخیر در استخدام پرستاران از مسائل 
حیاتی در نظام ســامت کشور است که تأثیر مستقیم بر کیفیت 
خدمات بهداشــتی و درمانی دارد. این کمبودها به تعطیلی برخی 
بخش های بیمارستانی و آسیب به مردم منجر شده است. در این 
گزارش به بررسی مشکات و چالش های پرستاران و تاش های 

انجام شده برای بهبود وضعیت آن ها خواهیم پرداخت.
»فوقالعادهخاص«بهفیشحقوقیمیآید

رئیس کل ســازمان نظام پرستاری گفت: دستورالعمل فوق العاده 
خاص در دولت در حال تهیه اســت و ســازمان نظام پرستاری 
هم درخواســت داده که در حوزه شغل پرستاری امتیاز بالایی به 
پرستاران تعلق گیرد. در این صورت همان مبلغی که به عنوان ترمیم 
حقوق بود، با مبلغی بیشــتر در حکم پرستاران می آید و به طور 

مستمر پرداخت شود.
خبرگزاری فارس نوشت :پرســتاران به عنوان پیشقراولان نظام 
سامت نقش بسیار مهم و تاثیر گذاری در تامین سامت مردم و 

درمان بیماران مختلف دارند.
این قشر خدوم جامعه همواره نسبت به برخی شئون کاری خود 
معترض بوده و در سال های اخیر اعتراضاتی نسبت به این نقص ها 

و کمبود ها داشته اند.
معوقات و مطالبات برای مدت طولانی، عدم پرداخت اضافه کار 
مناسب، کمبود نیروی پرستار و در نتیجه فشار زیاد کاری و گذران 
شیفت های اجباری از جمله مشکات این بخش از جامعه بوده 
است. اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری نیز با توجه 
به اینکه در دولت سیزدهم بعد از مدت های زیاد کلید خورد، اما 
به درستی اجرا نشدن این قانون نیز گایه هایی بین پرستاران ایجاد 

کرده است.
احمد نجاتیان در مراسم بازدید از بیمارستان فیروزآبادی و دیدار 
هیئت مدیره نظام پرستاری شــهرری افزود: کمبود نیرو مشکل 
پرستاران به تنهایی نیست و مشکل نظام سامت است و مشکل 

کمبود پرستار در رأس مشکات نظام سامت قرار دارد.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری افزود: کمبود پرستار یک مساله 
کشوری اســت و در همه کشور این کمبود وجود دارد. در استان 
تهران نیز به دلیل تراکم بیمارستان ها و کم بودن تمایل برای ماندن 
در تهران به دلیل شرایط سخت زندگی با حجم بیشتری از کمبود 
نیروی پرستار مواجه هســتیم.وی ادامه داد: با توجه به گزراشی 
که مدیر پرستاری دانشگاه ایران دادند، در کشور میانگین ضریب 
پرستار به تخت حدود یک است، اما در دانشگاه ایران این میزان 
کمتر و حدود هشت دهم اســت و این نشان دهنده این است که 
با بحران جدی کمبود پرســتار چه در جذب و چه در نگهداشت 

مواجهیم.
نجاتیان اضافه کرد: کمبود نیرو از ابتدای دولت چهاردهم به صورت 
جدی در دستور کار قرار گرفته است و در سازمان نظام پرستاری 
به عنوان نماینده قانونی جامعه پرستاری سعی کردیم عمده فشار و 
درخواست را روی چند موضوع اساسی بگذاریم که یکی از آنها 

حل مساله کمبود نیرو است.  
نتیجهکمبودپرستارآسیببهمردماست 

رئیس کل سازمان نظام پرستاری اظهار کرد: بر اساس گزارشی که 
امروز همکاران دادند، برخی بخش های بیمارستانی به دلیل کمبود 
پرستار تعطیل شده و در نتیجه آن مردم آسیب می بینند. بیماران 
نیازمند خدمات هستند، امکانات و زیرساخت فراهم شده، اما تامین 
نیرو با مشــکل مواجه است.وی گفت: نظام سامت امروز به این 
نتیجه مهم رسیده که کمبود پرستار یک کمبود حیاتی است. شاید 
پیش از این تا این اندازه اهمیت نیروی پرستار برای نظام سامت 
روشن نبود. برخی مواقع احساس می شد که در گفتمان ها انگار اگر 
پرستار هم نبود یا کار نکرد، اتفاقی نمی افتد، اما در سال های گذشته 

در کشور ثابت شد که این دیدگاه اشتباه است.
نجاتیان ادامه داد: در ماه های گذشــته با بعضــی از اعتراضات 

پرســتاران و تعطیلی برخی بخش ها در استان های دیگر مواجه 
شدیم، چون کار پرستاران سخت بود و معوقات طولانی داشتند 
و به اعتقاد من یکی از دلایل مهم این مشکات قطع ارتباط بین 

مدیران و پرستاران بود.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری افزود: در برخی استان ها دیدیم که 
شاید با یک گفتگوی صمیمانه، پرستاران شرایط را درک می کردند، 
اما این اتفاق نمی افتاد. در شهرری، اما می بینیم ریاست بیمارستان، 
مدیر پرستاری و نظام پرستاری ارتباط بهتری با پرستاران دارند. 
همین که قبول کردند دفتر نظام پرستاری در بیمارستان باشد، نشان 
می دهد این ارتباط خوب شــکل گرفته است و هدفمان مشترک 

است. 
سازماننظامپرستاریحرفدلپرستارانرامیزند

نجاتیان گفت: سازمان نظام پرستاری اگر حرفی می زند، حرف دل 
پرستاران است و اگر ما نگوییم ممکن است از تریبون های دیگر 
گفته شود. هدف همه ما این است که مردم خدمات بهتری بگیرند.
وی ادامه داد: در این ماه ها بیشــتر تاش سازمان نظام پرستاری 
صرف موضوع اضافه کار پرستاران شد. اگر امروز مبلغ اضافه کار 
۲.۵ برابر شده به معنی افزایش ۲.۵ برابری حقوق پرستاران نیست. 
به این معنی است که تا امروز نمی توانستیم پرستار را ترغیب کنیم 
که در بیمارستان کار کند، امروز شرایطی را می خواهیم فراهم کنیم 

که پرستاری جذاب تر شود. 
رئیس کل سازمان نظام پرستاری بیان کرد: امروز سیستم به این 
نتیجه رسید که با مبلغ ۲۵ یا ۳۰ هزار تومان دیگر نمی تواند پرستار 
را مجبور کند ۱۰۰ ساعت در این شرایط سخت اضافه کار بایستد. 
اگر این افزایش مبلغ اضافه کار اتفاق افتاده است در واقع وزارت 

بهداشت دارد مشکل خودش را حل می کند. 
رقابتسازمانهابرایجذبپرستار

نجاتیان افزود: اکنون رقابتی بین ســازمان ها برای جذب پرستار 
اتفاق افتاده است. برخی سازمان ها مانند سازمان تامین اجتماعی 
به بازنشستگان ســاعتی ۲۰۰ هزار تومان اضافه کاری پرداخت 
می کند که اضافه کار بیایند. این نشــان می دهد که بازار عرضه و 
تقاضای پرستاری دچار مشکل شده است و باید کمک کنیم این 
مسئله را حل کنیم. وی بیان کرد: افزایش مبلغ اضافه کار با همه 
فراز و نشــیب ها اباغ شــد و از ابتدای آبان باید مبلغ جدید آن 
پرداخت شود، هرچند باز هم دولت پول آن را نداد و ممکن است 
فعا به عهده درآمد های اختصاصی بیفتد، اما بالاخره مصوب شد و 

به عنوان یکی از حقوق قانونی پرستاری باید پرداخت شود. 
پرداختاضافهکاریپرستارانازمنابععمومیدولت

رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: نکته ای که وجود دارد و 
به خصوص در استان های دیگر بیشتر با آن مواجهیم این است که 
از سال آینده اضافه کار از محل منابع عمومی پرداخت شود. این 
موضوع هم باری از دوش بیمارستان ها بر می دارد و هم به عنوان 

یک حق قانونی، پرستار دیگر نگران دریافت نکردن آن نیست.
نجاتیان افزود: این موضوع برای بیمارستان هایی که در پرداخت 
اضافه کار چندین ماه عقب هستند کمک کننده است. از طرفی هم 
دست بیمارستان باز می شود که از این منابع برای طرح های دیگر 

بیمارستان استفاده کند. 
سازماناموراستخدامیجذبپرستارانرابهتاخیرمیاندازد
وی ادامه داد: در حوزه اســتخدام تاش داشتیم با توجه به اینکه 
توسط رئیس جمهوری، وزیر بهداشت و ... اعام شد، مصوبه آن 
اباغ شــود. اما تا این لحظه سازمان امور استخدامی هنوز مجوز 
استخدام را صادر نکرده است. استخدام قطعی است، اما سازمان 

امور استخدامی تاخیر انداخته تا سال آینده انجام شود. 
طرحنظامپرستاریبرایحلمشکلاستخدام 

رئیس کل ســازمان نظام پرســتاری اضافه کرد: با دیدگاه های 
محدودیت زایی که در سازمان امور استخدامی است، چندان زیر 
بار استخدام نمی روند و مایل به بزرگ شدن دولت نیستند. به همین 
علل درصددیم این موضوع به مجلس ببریم و بتوانیم طرحی در 
مجلس مصوب کنیم تا محدودیت هایی که در برنامه هفتم توسعه 

برای استخدام پرستاران وجود دارد، رفع شود. 
فوقالعادهخاصپرستاراندردستورکاردولتاست 

نجاتیان گفت: معیشت پرستاران با موضوع مالیات دچار خدشه 
شده اســت. فوق العاده خاص امروز به عنوان یک دستور کار در 
دولت مطرح است. برنامه هفتم توسعه تاکید کرده است که برخی 
مشاغل می توانند فوق العاده خاص دریافت کنند و در حکم آنها 
بیاید و پرستاران هم یکی از گروه هایی هستند که می توانند مشمول 
این مصوبه باشند. وی بیان کرد: دستورالعمل فوق العاده خاص در 
دولت در حال تهیه است و سازمان نظام پرستاری هم درخواست 
داده که در حوزه شــغل پرستاری امتیاز بالایی به پرستاران تعلق 
گیرد. شاید تا پایان سال این موضوع تصویب شود. در این صورت 
همان مبلغی که به عنوان ترمیم حقوق بود با مبلغی بیشتر در حکم 

پرستاران می آید و به طور مستمر پرداخت شود.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری اظهار کرد: امیدواریم موضوع 
فوق العاده خاص که اجرایی شــد و در موضوع مالیات هم سال 
آینده با ســقف ۲۴ میلیون معافیت از مالیات بار کمتری بر دوش 

همکاران قرار گیرد.
نجاتیان افزود: البته در خصوص مالیات نگران ماه های پایان سال 
هستیم، چرا که درآمد ها تجمیع می شود و ممکن است مالیات ها 
در پایان سال بیشتر شود. تاش می کنیم برای حل این مساله نیز 
در ماه های پایانی سال اقدام کنیم، هر چند با حسابی که سازمان 

مدیریت روی مالیات باز کرده، کار مشکلی است. 
سالآیندهبراینظامسلامتسالبدینخواهدبود

وی گفت: ســال آینده سال بدی برای نظام سامت نخواهد بود. 
دولت منابع خوبی را به حوزه ســامت اختصاص داده است. در 
حال تاش هستیم که تعرفه پرستاری را حدود ۵۶ درصد بالاتر 
ببریم، البته در حال تاش هستیم که این ضریب را برای بعضی از 

بخش ها مانند اتاق عمل افزایش دهیم. 
رئیس کل سازمان نظام پرستاری افزود: امیدواریم به همین میزان 
کارانه افزایش پیدا کند. اگر این اتفاق بیفتد، مبلغ بدی نیست و با 
توجه به حجم اضافه کار زیادی که پرستاران دارند این موضوع هم 
می تواند کمک کننده باشد.نجاتیان ادامه داد: مهم این است که امروز 
در سطح دولت و وزارت بهداشت این اهتمام وجود دارد که باید به 
کارکنان اعم از پرستاران و دیگران رسیدگی شود. همان طور که 
دیدید در ابتدا برای موضوع اضافه کار فقط پرستاران بودند، اما در 
ادامه مشمولان قانون ارتقای بهره وری کارکنان بالینی را هم قبول 
کردند که اتفاق خوبی است. موافق آن هستیم در بیمارستان ها حتما 
همکاران آزمایشــگاه، رادیولوژی و ... هم بتوانند از این قوانین و 

مزایا استفاده کنند. 
ارتباطخوبیبینسازماننظامپرستاریووزارتبهداشت

وجوددارد
وی اضافه کرد: موضوعات متنوعی در حوزه پرستاری است که 
شــاید همه آن را نتوانیم در یک دوره انجام دهیم، چرا که مسائل 
زیادی انباشــته شده اســت. مهم این است که ارتباط خوبی بین 
سازمان نظام پرستاری و وزارت بهداشت وجود دارد. در کنار هم 
هســتیم و این موضوع کمک کننده است. شاید مجموعه وزارت 

بهداشت را نتوانیم بگوییم که دیدگاه همراهانه دارند، اما شخص 
وزیر همراهی خوبی با پرستاران و سازمان نظام پرستاری دارند. 

باتوسعهبهیاریمخالفیم 
رئیس کل سازمان نظام پرستاری گفت: در حوزه آموزش هم در 
حال فعالیت هستیم. برای افزایش آموزش پرستاری شروطی را 
گذاشتیم. یک از موضوعاتی که امروز مطرح است توسعه بهیاری 
است که با دلایلی مخالف آن هستیم.نجاتیان افزود: پیش بینی هایی 
کردیم که اگر بین بخش های مختلف پرســتاری همگرایی اتفاق 
بیفتد، بتوانیم با روش های کوتاه مدت برخی همکاران در اتاق عمل 
یا هوشبری و حتی در حوزه مامایی را وارد حوزه پرستاری کنیم. 
با این کار هم به رفع کمبود پرســتار کمک می کنیم و هم موضوع 
بیکاری این گروه ها کمی جبران می شــود. مجموع این موارد در 

حوزه پرستاری در حال پیگیری است. 
راهاندازایاپلیکیشنپرستارمنتاپایانسال 

وی بیــان کرد: در حوزه عضویت، موضوعــات رفاهی و ... که 
حوزه های داخلی نظام پرســتاری اســت هم اتفاقات خوبی در 
شرف وقوع است. اپلیکیشن پرستار من را تا پایان امسال رونمایی 

خواهیم کرد که کل خدمات نظام پرستاری در آن قرار می گیرد.
رئیس کل سازمان نظام پرستاری ادامه داد: پرستاران عضو سازمان 
نظام پرســتاری برای استفاده از همه خدماتی که نیاز دارند مانند 
دوره های آموزشی، عضویت و... می توانند از اپلیکیشن پرستار من 
استفاده کنند تا به خدمات سازمان نظام پرستاری دسترسی بهتری 
داشته باشند.نجاتیان گفت: امیدواریم با مجموعه این خدمات بخشی 
از زحماتی که پرستاران می کشند را جبران کنیم. واقعیت این است 
که ســازمان نظام پرستاری در عین حال که به دنبال منافع صنفی 
است، حتما باید به کیفیت مراقبت ها هم توجه کند که از سال آینده 
وارد این حوزه خواهیم شد تا کمک کنیم مردم رضایت بیشتری از 
خدمات پرستاری داشته باشند. البته الزام آن تامین زیرساخت های 
پرستاری، تامین نیرو، بهبود معیشت پرستاران و... است که با کمک 

همکاران آن را پیش خواهیم برد.

کمبود پرستار؛ تهدیدی جدی برای نظام سلامت و درمان بیماران

تعطیلی بخش های بیمارستانیتعطیلی بخش های بیمارستانی
 به دلیل کمبود پرستار  به دلیل کمبود پرستار 

کمبود نیرو مشکل پرستاران به تنهایی نیست و مشکل نظام سلامت 
است و مشکل کمبود پرستار در رأس مشکلات نظام سلامت قرار دارد

معيشت پرستاران با موضوع ماليات دچار خدشه شده است 
در ماه های گذشــته با بعضی از اعتراضات پرســتاران و تعطيلی برخی بخش ها در اســتان های ديگر 
مواجه شديم، چون کار پرستاران سخت بود و معوقات طولانی داشتند و به اعتقاد من يکی از دلايل 

مهم اين مشکلات قطع ارتباط بين مديران و پرستاران بود.
امروز سيستم به اين نتيجه رسيد که با مبلغ 25 يا 30 هزار تومان ديگر نمی تواند پرستار را مجبور 
کند 100 ســاعت در اين شرايط سخت اضافه کار بايســتد. اگر اين افزايش مبلغ اضافه کار اتفاق 

افتاده است در واقع وزارت بهداشت دارد مشکل خودش را حل می کند.
در حوزه اســتخدام تلاش داشتيم با توجه به اينکه توسط رئيس جمهوری، وزير بهداشت و ... اعلام 
شــد، مصوبه آن ابلاغ شــود. اما تا اين لحظه سازمان امور استخدامی هنوز مجوز استخدام را صادر 
نکرده اســت. استخدام قطعی است، اما سازمان امور استخدامی تاخير انداخته تا سال آينده انجام 

شود.
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یادداشت

سیاســت های قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی، با تأکید بر دو 
محور اساسی، یعنی گفتمان های اختصاصی و ورود های موضوعی 
و مســئله محور، نه تنها جهت گیری تحول آفرین این دســتگاه را 
ترسیم کرده، بلکه به عنوان معیاری برای مدیریت عملکرد، ارزیابی 

اقدامات و اصاح انحرافات به شمار می روند.
قوه قضاییه، به عنوان نهاد پیشگام در اجرای عدالت و برقراری نظم 
اجتماعی، نقش کلیدی در تحقق چشم انداز ملی و رفع چالش های 
 اساســی و بهبود بهره وری کشــور ایفا می کند. سیاســت های 
قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی، با تأکید بر دو محور اساسی، 
یعنی گفتمان های اختصاصی و ورود های موضوعی و مسئله محور، 
نه تنها جهت گیری تحول آفرین این دســتگاه را ترسیم کرده، بلکه 
به عنوان معیاری برای مدیریت عملکرد، ارزیابی اقدامات و اصاح 
انحرافات به شــمار می روند. در این یادداشــت، ضمن مرور این 
محورها، بر نقش بنیادین آنها در ارتقای کارآمدی قضایی، بهبود 

توسعه پایدار و خدمت رسانی مطلوب تأکید می شود.
محوراول:گفتمانهایاختصاصیقوهقضاییه

این گفتمان ها بیانگر رویکرد های کلیدی و ارزش محور قوه قضاییه 
در مسیر تحول و ارتقای سرمایه اجتماعی هستند:

۱. گفتمان کمک به دولت: حمایت از دولت در رفع موانع اجرایی و 
ارائه ظرفیت های حقوقی و قضایی برای توسعه ملی.

۲. گفتمان تعامل با ســایر قوا و نهادهــا: همکاری مؤثر با قوای 

سه گانه و نهاد های مردمی برای تحقق اهداف مشترک.
۳. گفتمان حذف تشریفات زائد: تسهیل و تسریع فرآیند های اداری 

و کاهش پیچیدگی های غیرضروری در تصمیم گیری ها.
۴. گفتمان خدمت رســانی مطلوب: تمرکز بر ارائه خدمات دقیق، 

سریع و باکیفیت به مردم.
۵. گفتمان حضور میدانی: بازدید های مســتمر و هدفمند جهت 

شناسایی مستقیم مشکات و ارائه راهکار های مؤثر.
۶. گفتمان مردم داری: برقراری ارتباط نزدیک با مردم و پاسخگویی 

به نیاز های آنان در چارچوب قانون.
۷. گفتمان نقدپذیری: ایجاد فضایی برای پذیرش انتقادات سازنده 

و بهره گیری از آن در بهبود عملکرد.
۸. گفتمان شــنیدن حرف مردم حتی معترضان و مخالفان: توجه 
به دغدغه ها و پیشــنهادات تمامــی گروه ها جهت تحقق عدالت 

اجتماعی.
9. گفتمان قانون مــداری: تأکید بر اجــرای بی طرفانه قوانین و 

پیشگیری از تخلفات و ممنوعیت برداشت سلیقه ای و مصلحتی
 ۱۰. گفتمــان بی طرفی و عدم تأثیرپذیری از گروه ها: اســتقال 

قوه قضائیه در تصمیم گیری ها و اقدامات.
۱۱. گفتمان توجه به زندانیان و خانواده های ایشان: نگاه انسانی به 

مسائل زندانیان و حمایت از خانواده های آنها.
۱۲. گفتمان حمایت از تولید، اشــتغال و سرمایه گذاری: کمک به 

رونق اقتصادی و رفع موانع قضایی در مسیر تولید.

۱۳. گفتمان تسهیل تجارت: همکاری جهت بهبود زیرساخت های 
تجاری و کاهش موانع گمرکی، بندری و صادرات و واردات.

۱۴. گفتمان آسیب شناسی و تحلیل ریشه ای مسائل: شناسایی علل 
اصلی مشکات و ارائه راهکار های پایدار.

۱۵. گفتمان عدالت اجتماعــی: تاش برای کاهش نابرابری ها و 
تضمین دسترسی برابر همه شهروندان به حقوق خود.

۱۶. گفتمان محیط زیست محوری: حمایت قضایی از منابع طبیعی و 
برخورد قاطع با تخریبگران محیط زیست.

۱۷. گفتمان تقویت نظارت و شفافیت: گسترش نظارت های دقیق 
بر عملکرد ها و جلوگیری از انحرافات اداری.

محــوردوم:ورودهــایموضوعیومســئلهمحور
قوهقضاییه

این اقدامات متمرکز بر رفع مشــکات ملی و اســتانی و ارتقای 
کارآمدی سیستم قضایی طراحی شده اند:

۱. ساماندهی انبار های بنادر، گمرکات و سازمان اموال تملیکی: 
کاهش فساد و جلوگیری از انباشت غیرضروری کالا.

۲. رســوب کالا و معطلی کشتی ها: تسریع فرآیند های گمرکی و 
کاهش هزینه های حمل ونقل.

۳. آزادسازی ســواحل: بازگرداندن حقوق عمومی مردم با رفع 
تصرف های غیرقانونی.

۴. رفع تصرف اراضی ملی: حفاظت از منابع ملی و برخورد قاطع 
با زمین خواری.

۵. عفو گسترده محکومان و متهمان: بازگشت سالم محکومان به 
جامعه و کاهش جمعیت زندان ها.

۶. مالیات عادلانه و جلوگیری از فرار مالیاتی: برخورد با متخلفان 
مالیاتی و کمک به اجرای عدالت اقتصادی.

۷. تعارض و دوگانگی مناطق آزاد و سرزمین اصلی: رفع مشکات 
قانونی و ایجاد شفافیت در مدیریت این مناطق.

۸. پرونده های کثیرالشاکی: تســریع در حل اختافات پیچیده و 
جلب رضایت عمومی.

9. پرونده های معوق: کاهش اطاله دادرســی و تسریع در تعیین 
تکلیف پرونده های قدیمی.

۱۰. برخورد با انحرافات آماری و آمار های کاذب: شفاف سازی 
اطاعات جهت تصمیم گیری های صحیح.

۱۱. برخورد با گلوگاه های فساد: شناسایی و رفع نقاط فسادخیز 
در سیستم های مختلف.

۱۲. نشســت و استفاده از ظرفیت اقشــار مختلف: بهره گیری از 
نظرات مردم، نخبگان و کارشناسان در سیاست گذاری ها.

۱۳. قاچاق کالا و ســوخت: قوه قضائیه بــا جدیت به مبارزه با 
قاچاق، به ویژه در اســتان های مرزی مانند هرمزگان پرداخته و 
با شناســایی شبکه های قاچاق کالا و سوخت، در صدد مقابله با 

آسیب های اقتصادی ناشی از این پدیده است.
۱۴. تقویت حقوق عامه: نظارت بر اجرای حقوق عمومی و رفع 

موانع پیش روی مردم.

۱۵. حمایت از کودکان و اقشار آسیب پذیر: ایجاد ساز وکار هایی 
جهت حمایت قضایی از این اقشار.

۱۶. توجه به فضای مجازی: برخورد با جرائم سایبری و حفاظت 
از امنیت کاربران در دنیای دیجیتال و توجه به امنیت روانی مردم.
نقشاینمحورهادرتحولوتعالی،مدیریتعملکرد

وبهبودبهرهوری
۱. ارتقای شفافیت و اعتماد عمومی: اجرای این محورها، اعتماد 
مردم به نظام قضایی را تقویت کرده و شــفافیت را به عنوان اصل 

بنیادین، نهادینه می کند.
۲. کاهش اطاله دادرسی و فساد: تسریع در رسیدگی به پرونده ها 
و برخورد با گلوگاه های فساد، کارآمدی سیستم قضایی را بهبود 

می بخشد.
۳. تقویت اقتصاد و توســعه پایدار: حمایت از تولید، اشــتغال و 
رفع موانع تجاری و مبارزه با قاچاق، نقش قوه قضائیه در توسعه 

اقتصادی کشور را برجسته می سازد.
۴. عدالت اجتماعی و انسانی: توجه به حقوق زندانیان، خانواده ها 
و اقشار آسیب پذیر، رویکرد عدالت محور و انسانی قوه قضاییه را 

به نمایش می گذارد.
 ۵. ارتقــای کارآیــی، بهبود اثربخشــی و تحقق بهــره وری: با 
بهره برداری از ظرفیت های دانشــی و اســتفاده بهینه از منابع و 
امکانــات موجود و همچنین برنامه محوری جهت تحقق اهداف، 

می توان به بهره وری و تحول دست یافت.
اجرای این محور ها در اســتان هرمزگان، به عنوان یکی از مناطق 
استراتژیک کشور، زمینه ساز تحولات مثبت و دستیابی به اهداف 

مهم سازمانی و ملی شده است.

مجتبی قهرمانی
 رئیس کل دادگستری استان هرمزگان

گفتمان های اختصاصی و ورود های موضوعی قوه قضاییه به مسائل، معیار سنجش عدالت، توسعه و تحول 
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مســابقاتبدمینتــونســاحلیبــاقهرمانی
زاهدیزادهپایانیافت

 گروه ورزشــی // نخســتین دوره مســابقات انفرادی 
بدمینتون ساحلی یادواره )شــهیدان خادم( با حضور ۱۴ 
ورزشــکار از شهرســتان های بندرعباس، رودان و فین 
برگزار شــد. به گزارش  خبرنــگار دریا ,   این رقابت ها 
بــا همت و تاش هیئت بدمینتون انجــام گرفت.در پایان 
این مسابقات حسین زاهدی زاده به عنوان قهرمانی دست 
یافت. علی اکبر هاشــمی پور در مکان دوم ایستاد. عنوان  
ســوم مشــترک را  عباس خازنی پور و فرزاد فروغی از 
آن خود کردند. همچنین جوایز نفرات برتر توســط خانم  
شهدوستی، نائب رئیس هیئت بدمینتون و  مرتضی خادم، 
دبیر هیئت، به همراه  فرشــاد استاد اهدا شد.این مسابقات 
فرصتی مناســب برای رقابت و ارتقای ســطح بدمینتون 
ســاحلی در منطقه بود کــه شــرکت کنندگان با نمایش 
مهارت های خود، لحظات هیجان انگیزی را رقم زدند.کادر 
اجرایی و داوران این مسابقات شامل فرزاد فروغی مسئول 
برگزاری، ســرداور مسابقات محســن طهماسبی ، داوران 
 علیرضا ســالاری،  مهتاب حیدری و  مریم هاشــمی پور

 بودند.

تیمبسکتبالکاوانقشمبهدوردومراهیافت

گروه ورزشی // تیم بســکتبال کاوان قشم در دور اول 
مسابقات به عنوان صدر نشین گروه ،به دور دوم صعود کرد   
و در گروه ج با تیم های نبوغ اراک ، ســروقامتان همدان ، 
نیروگاه اتمی بوشهر در مرحله دوم قرار گرفت.به گزارش 
خبرنگار دریا ؛  دوره رفت این مســابقات از ۱۷ بهمن ماه 

برگزارخواهد شد.

ورزشی

خبـر

برگزاری مسابقات فوتسال دانش آموزی منطقه آزاد قشم
گروه ورزشی //  عنایت پورسالاری در همین ارتباط افزود  این مسابقات  
با حضور ۱۲ تیم در سه گروه چهار تیمی در سالن تندگویان برگزار شد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ وی افزود: این مســابقات با هدف ایجاد شــور و 
نشــاط در میان دانش آموزان و ارتقاء سطح مهارت های ورزشی آنها برگزار 
گردیــد. تیم ها در گروه های مختلف به رقابت پرداختند و در نهایت تیم های 
برتر به مرحله های بعدی راه یافتند.وی افزود این رویداد ورزشــی با استقبال 
گسترده دانش آموزان همراه بود و باعث تقویت روحیه تیمی و ارتقاء سامت 
جســمانی دانش آموزان شد. همچنین، این مســابقات فرصتی مناسب برای 
شناسایی استعدادهای ورزشــی و معرفی آنان به رقابت های بزرگ تر فراهم 
ساخت.معاون پرورشــی مدیریت آموزش و پرورش منطقه آزاد قشم ضمن 
قدردانی از مشارکت دانش آموزان و مربیان، اعام کرد که برنامه های ورزشی 
بیشــتری در آینده برگزار خواهد شد تا زمینه رشد و شکوفایی استعدادهای 

ورزشی دانش آموزان فراهم گردد.

گروه ورزشی // با نظر سرمربی باشگاه فرهنگی 
ورزشــی هرمزگان محمد امام دادیان ، مهرداد 
خانه داری، عبدالرضا درســار ، امیر حســین 
حاجی زاده، آرمین حاجی زاده و آرمین دهقانی 
با امضا قراردادهــای جداگانه به عضویت تیم 

فوتسال برتر هرمزگان درآمدند .
 بــه گزارش خبرنگار دریا ؛ باشــگاه ورزشــی برتر 
هرمزگان بــا خرید امتیاز تیم تهرانــی ، فصل جاری 
 درمسابقات لیگ فوتسال دسته دو فوتسال کشور حاضر

 خواهد بود.

پنج بازیکن جدیدپنج بازیکن جدید به تیم برتر فوتسال پیوستند به تیم برتر فوتسال پیوستند دومین دوره رقابت های ووشو قهرمانی بانوان استان جام جزایر سه گانه خلیج فارس؛

تیم پارسیان قهرمان ووشو بانوان هرمزگان تیم پارسیان قهرمان ووشو بانوان هرمزگان 
در ساندا وتالو شددر ساندا وتالو شد

گروه ورزشــی // از ســوی کمیته لی چوان هرمزگان 
دومین دوره رقابت های قهرمانی بانوان برگزار شد.

به گــزارش  خبرنگار دریــا؛ پیکارهای دومیــن دوره از 
رقابت های ووشو قهرمانی بانوان استان جام جزایر سه گانه 
خلیج فارس بوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک با شرکت 
۱۴۵ ورزشکار در قالب هفت تیم آکادمی ووشو بندرعباس، 
شهرســتان میناب، حاجی آباد، بستک، پارســیان، رویدر 
و باشــگاه تاش بندرعباس در دو بخش ســاندا و تالو در 
چهار رده سنی نونهالان، نوجوانان، جوانان و بزرگسالان به 
میزبانی بندرعباس در آکادمی سردار سپهبد شهید حاج قاسم 

سلیمانی برگزار شد.
در پایان این پیکارها در بخش ساندا تیم شهرستان پارسیان 
با کسب ۳ مدال طا سوم شد، میناب با ۵ مدال دوم و بستک 

با کسب ۱۴ مدال طا  قهرمان این بخش شد.

در بخش تالو تیم هیئت ووشو میناب با کسب ۱۱ مدال طا 
سوم شد، خانه ووشو بندرعباس با کسب ۱۵ مدال طا دوم 
و تیم پارسیان با کسب ۲۶ مدال طا در این بخش اول شد

در مجموع دو بخش ساندا و تالو تیم هیئت ووشو شهرستان 
میناب با کسب ۱۵ طا، ۱۳ نقره و ۱۰ برنز سوم شد، آکادمی 
ووشــو بندرعباس با ۱۶ طا، 9 نقره و ۸ برنز دوم شــد و 
تیم پارســیان با کسب ۳۰ طا، ۱۷ نقره و ۱۵ برنز با اقتدار 
توانســت مقام قهرمانی تیمی این دوره از مسابقات را از آن 

خود نماید.
این دور از رقابت های استانی شاهد حضور ستاره سالخورده 

داور بین المللی ووشو جهت امر قضاوت بود.
ایــن رقابت ها بــا  تاش  بهنام ســیاوی دبیر ســبک ، 
 حضور عــارف رگبار رئیس و ســیده صدیقه موســوی

 نائب رئیس بانوان کمیته برگزار شد.

گروه ورزشی // مهدی صابری از برگزاری مسابقات کاراته شوتوکاپ 
خلیج فارس خبر داد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ مســابقات کاراته تحت عنوان شوتوکاپ خلیج فارس 
از ســال ۱۳۸۸ به طور مستمر برگزار شــده و چهاردهمین دوره این رویداد در 
 تاریخ ۱۸ بهمن ســال جاری به میزبانی ســالن شــهدای خلیج فارس برگزار

 خواهد شد.

رئیــس هیئت کاراته شهرســتان در خصــوص این رویداد بــزرگ گفت: این 
مســابقات که به مناسبت دهه مبارک فجر برگزار می شود، بیش از ۴۰۰ کاراته کا 
از باشــگاه های فجر الف، فجر ب، نارمیا مروارید بندرلنگه، مروارید بندرکنگ، 
بندربســتانه، بندرحمیران، بندرچارک، باشــگاه های امام حسین )ع(، دریادلان 
جنوب، تیم شوتوکان ایران از بندرعباس، خانه کاراته نجف آباد اصفهان و هیئت 

کاراته منطقه آزاد کیش حضور خواهند داشت.

مسابقات کاراته شوتوکاپ خلیج فارس در بهمن ماه برگزار می شود

آغاز رقابت های فوتسال زیر ۱۵ سال هرمزگان در بندرعباس

گروه ورزشــی //  این بازی ها در دو گروه میناب 
 و بندرعبــاس برگزار می شــود درمیناب این 
بازی ها به پایان رســید، اما در بندرعباس، این 
رقابت ها با حضور شش تیم اتحاد، درگز هرمزگان، 
 پدیده نوین، ماندگاران، دلاوران و اروند سورو آغاز 

شده است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ در نخستین روز این بازی ها 
در بندرعباس، ســه دیدار در ســالن اروند بندرعباس 

برگزار شــد. در بازی نخســت، تیم اتحاد با سه گل 
درگز هرمزگان را شکست داد. برای اتحاد، محمدطاها 
یزدان پناه، صدرا زارعی و علی میناب نژاد گل زنی کردند.

در بازی دوم، تیم های ماندگاران و پدیده نوین به میدان 
آمدند و یک بازی تهاجمی به نمایش گذاشتند. در نیمه 
نخست، دو تیم نتوانســتند دروازه های یکدیگر را باز 
کنند، اما در نیمه دوم، پدیده با درخشش بازیکن خود 
آرسا جهانگیری که هر دو گل تیمش را به ثمر رساند، 

۲ بر ۱ به پیروزی رسید. تنها گل تیم ماندگاران بنیامین 
حمزه پور به ثمر رساند

در بازی سوم روز اول، تیم اروند میزبان این بازی ها با 
تنها گل آرمین واحدی که درنیمه دوم به ثمر رساند به 

سه امتیاز این بازی دست یافت.
قضاوت این بازی ها را مهران هاشــمی پور، احســان 
رضایی و یاسین هاشــمی برعهده داشتند. سرپرستی 

بازی ها نیز برعهده مهدی ربیع پور بود.

گروه ورزشی // با دعوت سرمربی تیم ملی امید فوتسال کشورمان 
بازیکن تیم فولاد هرمزگان به اردوی این تیم دعوت شد.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی صانعی سرمربی تیم های ملی پایه، ۲۰ بازیکن 
را به اردوی تیم ملی امید دعوت کرد، این اردوی سه روزه از دوشنبه ۱۵ لغایت 

۱۸ بهمن ماه در مرکز ملی فوتسال برگزار خواهد شد.
 براین اســاس امیر محمد باوقار بازیکن تیم فوتسال فولاد هرمزگان با اعتماد 

علی صانعی به این اردو دعوت شده است.
الزامی است بازیکنان دعوت شده روز دوشنبه ۱۴ بهمن ساعت ۱۷:۰۰ خود را 

به کادر تیم ملی امید فوتسال در مرکز ملی فوتبال معرفی نمایند.

دعوت بازیکن تیم فوتسال فولاد هرمزگان
 به اردوی تیم ملی امید کشورمان

لیگ دسته اول فوتبال جوانان کشور ؛ 

 فولاد در شهرآورد جنوبی ها نتیجه را واگذار کرد
گروه ورزشی // تیم فوتبال جوانان فولاد 
هرمزگان در هفته شانزدهم لیگ دسته 
اول کشور برابر شاهین بندرعامری در 
ورزشگاه اختصاصی عامرشهر نتیجه را 

واگذار کرد.
به گزارش خبرنگار دریا ؛  این دیدار درحالی 
با نتیجه سه بر یک به سود شاهین بندرعامری 
به پایان رســید که در نیمه اول طاها عرشیا 
 دروازه بــان فــولاد در دقیقــه ۲۰ پنالتی 
شــاهینی ها را مهار کرد و البرز رحیمی در 

دقیقه ۳۰ با یــک والی زیبا گل اول فولاد را 
به ثمر رساند.

در نیمــه دوم امــا شــاهین بندرعامری با 
ســه گل ورق را برگرداند تا ایــن دیدار با 
 نتیجه ســه بر یک به ســود تیم بوشــهری

به پایان برسد.
شــاگردان فرهاد مظفری بــا ۲۲ امتیاز، در 
رده دوم جــدول باقی مانــده و هفته آینده 
 در بندرعبــاس میزبان پیشــگامان شــیراز 

هستند.

گروه ورزشــی // اولیــن دوره مســابقات المپیاد ورزشــی دانش آموزشــی  یادواره 
شــهدای مقاومت در رشــته تیمــی داژبال در مقطــع تحصیلی ابتدایــی و با حضور 
هشــت تیم :)راشــد مرندی،حضــرت زهرا،اســتقلال،حکمت آشــکارا ،آوای مهر 
 ،شــاهد دخترانه،یوســف بیگی،زینبیه( این مســابقات به صورت جــدول دوحذفی

 برگزار گردید .
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ در پایان تیم های دبستان حکمت آشکارا مقام اول و دبستان شاهد دخترانه 

ودبستان استقال به ترتیب دوم وسوم شدند.

برگزاری اولین دوره المپیاد ورزشی دانش آموزی
)یادواره شهدای مقاومت( شهرستان حاجی آباد
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فروردین :
خودتان را دوست داشته باشید و با احوالات 
درونی تان کنار بیایید تا بتوانید روز به روز به 
سمت بهبودی روحی قدم بردارید و با خود آشتی کنید.به فکر 
شکوفا کردن توانایی هایتان باشید؛ زیرا ممکن است در محل 
کارتان به مشکل برخورد کنید و مجبور شوید که تغییری در 

مکان شغلی تان ایجاد نمایید.
  اردیبهشت :

به خودتان رسیدگی کنید و یک روتین پوستی 
منظم برای خودتان در نظر بگیرید و طبق آن 
پیش بروید؛ زیرا سامت و شادابی پوست می تواند به اعتماد 
به نفس و نشاط شما کمک بسیاری کند. اگر احساس می کنید 
از تفریحاتی که تاکنون انجام داده اید خسته شدید؛ بهتر است به 

دنبال یک تفریح و سرگرمی جدید باشید.
  خرداد :

امروز بهترین فرصت اســت کــه یاد بگیرید 
چگونه احساســاتتان را بیان کنید؛ اما مراقب 
باشید که این اتفاق بیش از اندازه نباشد؛ زیرا که 
محبت کردن بیش از اندازه به دیگران می تواند به شما صدمه 
برساند. به ترس هایتان غلبه کنید و خودتان را با چالش های 

جدید روبرو کنید.
  تیر :

در انجام کارهایتان عجله نکنید و قبل از آنکه 
دربــاره موضوعی تصمیم گیــری کنید؛ ابتدا 
خوب به آن فکر کرده و تمام جنبه های آن را 
در نظر بگیرید. از خودتان مراقبت کنید و مراقب سامت جسم 
و روحتان باشید و اجازه ندهید که کسی باعث شود تا دچار 

مشکات روحی شوید.
  مرداد :

در زندگی از چیزی نترســید و خودتان را در 
چالش های مختلف قرار دهید.اگر می خواهید 
هرچه زودتر به اهداف بلند مدتتان دست پیدا 
کنید؛ هیچگاه دست از تاش کردن برندارید و انگیزه و انرژی 
خود را در ســطح بالایی حفظ کنید. امروز باید یاد بگیرید 
که در تصمیم گیری هایتان بیشــتر از احساس؛ از منطق خود 

کمک بگیرید.
 شهریور :

زندگی را آســان تر بگیرید و برای رسیدن به 
اهدافتان از راه های کوتاه تر و آسان تر بروید و 
خودتان را مجبور نکنید که همیشه کارهایتان 
را به بهترین نحو انجام دهید؛ زیرا  شــما یک انسان هستید 
و ممکن اســت گاهی در زندگیتان اشتباه کنید. اگر کسی از 
شما درخواستی می کند که باب میلتان نیست یا با اعتقاداتتان 
مغایرت دارد؛ رودرواســی را کنار بگذارید و نه گفتن را یاد 

بگیرید.
 مهر :

خوشبختانه آن قدر از لحاظ ذهنی بالا هستید 
که بتوانید تمام مسئولیت زندگی خود را در 
اختیــار بگیرید و یک زندگی مســتقانه را 
آغاز کنید.به دیگران نشــان دهید که می توانید به بزرگ ترین 
موفقیت هایی که آنها فکرش را می کنند؛ برسید و در این کار از 

هیچ کس کمک نگیرید.
 آبان :

امروز بهتر است زمانی را با خود خلوت کنید 
و تصمیم بگیرید که همیشــه جنبه های مثبت 
زندگی را برای خود پررنگ تر جلوه دهید.در برابر اطرافیانتان 
از خود ضعفی نشان ندهید و به توانایی های خود اعتماد کامل 
داشته باشید.. هیچ یک از کارهای خود را به تعویق نیندازید 
و ســعی کنید برای جلوگیری از عقب افتادن کارهایتان یک 

برنامه ریزی مناسب برای خود داشته باشید.
 آذر :

یاد بگیرید که چگونه در زندگی شــجاعت 
بیشتری از خود نشان دهید تا بتوانید با کمی 
ریسک بیشتر در زندگی تان تغییرات بزرگی 
را به وجود آورید. در صورت مواجه شدن با پیچیدگی هایی 
در زندگی می توانید از افراد باتجربه کمک بگیرید تا در این 
مشکات به شما کمک کنند. همیشه در جستجوی کارهایی 

باشید که برای شما سود بیشتری به دنبال خواهند داشت.
 دی :

ذهن خود را آماده نگــه دارید تا در صورت 
بروز هرگونــه فرصتی آمادگــی لازم برای 
استفاده از آن را داشته باشید. حرف های مهمی 
بین شــما و شخصی رخ خواهد داد که می تواند برایتان تأثیر 
بســیاری داشته باشد.همیشه به جنبه های مثبت زندگی نگاه 

کنید و شکرگزار نعمات خداوند باشید.
   بهمن :

توانایی های ذهنی شــما به حدی بالاست که 
می توانید مشکل ترین کارها را به راحتی انجام 
دهید و در آنها کاماً موفق باشید.ســعی کنید 
گفتگوهــای مؤثرتری با دیگران برقرار کنید و دانش خود را 
بیشتر از گذشته کنید. اجازه ندهید که مشکات شغلی  ذهن 
شــما را بر هم بریزد و تمرکز شما را کاهش دهد. به صورت 
مداوم به فکر پیشرفت و ارتقای توانایی ها و دانش خود باشید.

  اسفند : 
امروز لازم است تا ســرعت زندگی خود را 
افزایــش دهید و کارهایتــان را بیش ازپیش 
به تعویــق نیندازید.با برقراری نظم بیشــتر 
و برنامه ریزی مناســب در زندگی تــان می توانید از لحاظ 
مالی وضعیت بهتری داشــته باشــید که نتیجه آن می تواند 
ســامت روان بالاتری باشــد. بیشــتر از گذشــته مراقب 
سامتی تان باشــید و با رعایت یک رژیم غذایی مناسب و 
 همچنین ورزش مداوم سامتی جســمانی خود را افزایش

 دهید.
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04:55:01 اذان صبح
06:16:10
11:41:15
1۷:04:41
1۷:22:25

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

05:28:03 اذان صبح
06:49:16
12:14:14
1۷:3۷:33
1۷:55:1۷

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:10:39 اذان صبح
06:32:2۷
11:56:15
1۷:18:25
1۷:36:18

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:32:55 اذان صبح
06:55:01
12:18:14
1۷:39:49
1۷:5۷:45

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

05:22:4۷ اذان صبح
06:45:58
12:0۷:05
1۷:26:3۷
1۷:44:49

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب18:08:30 اذان مغرب اذان مغرب

فرهنگ و هنر

طالع بینی

گــروه فرهنگ و هنر// رییس ســازمان 
صداوسیما در پاســخ به درخواست مردم 
نســبت به پخش مجموعه های طنز گفت: 
علاوه بر اینکه اصرار به فصل دوم  ســازی 
برای تولیــد برنامه های برند و موفق داریم 
در کنار آثاری مثل نــون خ و زیرخاکی و 
پایتخت ۷ که قول ساخت آن را داده بودیم 

هم عمل کردیم.
 اداره کل روابط عمومی سازمان صداوسیما گزارشی 
از تماس های مردمی با واحد ۱۶۲ را منتشر کرد که 
در بخشی از آن به درخواست مردم مبنی بر »پخش 
سریال های طنز، جدید و متنوع و انتقاد از پخش 
سریال های قدیمی و تکراری« اشاره شده بود.در 
ادامه و در حاشــیه اختتامیه جشنواره فرهنگی و 
اقتصادی آگهی های بازرگانی صداوســیما پیمان 
جبلی ـ رییس ســازمان صداوســیما ـ در جمع 
خبرنگاران حاضر شد و در پاسخ به پرسش درباره 
درخواست مردم نســبت به پخش مجموعه های 
طنز جدید و برنامه های شــاد، اظهار کرد: تاش 
شبانه روزی ما و همکارانمان در حوزه های مختلف 
برنامه سازی هست برای اینکه کارهای جدیدی را 
ارائه بدهیم. در این زمینه برنامه های سرگرمی روی 
آنتن می بینید، هم در شبکه  نسیم هم در شبکه سه 

و برنامه های ترکیبی که در شــبکه های دیگر هم 
است. ما معتقدیم این کافی نیست و باید کار بیشتر، 

کیفی تر و عمیق تری انجام بشود.
ساختطنز،کاربسیارپیچیدهایاست

جبلی با اشــاره به اینکه ســاخت مجموعه طنز 
بسیار کار پیچیده ای اســت، به بیان دیگر گفت: 
شــاید ســخت ترین کارِ تولید در تلویزیون، طنز 
باشد و حتما به دلیل اینکه تولیدات با هم مقایسه 
می شــوند، این کار سخت تر هم می شود؛ در واقع 
مخاطب می خواهد کارهای جدید نسبت به همه  
قبلی ها باکیفیت تر باشــد. در همین راستا از همه 
ظرفیت مان چه در سازمان صداوسیما و چه بیرون 
از سازمان صداوسیما بهره می گیریم و امیدواریم 
بتوانیم کارهای بهتری هم بســازیم. قدم هایی هم 
برداشته شده و تولید کارهایی که در فصل های قبل 
شاهدش بودیم، تحت عنوان »چرخ گردون« که 
در آن از چهره های شــاخص طنز بهره برده شده، 
در همین راســتا شــکل گرفت. در آثار طنز بر 
کیفیت داستان ها و فیلمنامه های طنز تاکید داریم 
و امیدواریم با ساخت آثار باکیفیت بتوانیم به این 

درخواست مخاطبان پاسخ دهیم.
رییس صداوسیما در این زمینه به مساله دیگری 
هم اشاره کرد و درباره ساخت طنزهای باکیفیت 

توضیح داد: مدت هاســت از کارهای ســیتکامی 
غفلت شــده و الان راه انداختــن آن و پیدا کردن 
عواملی که مسلط به کار باشند دشوار است. یکی از 
عواملی که کارهای سیتکامی را جذاب می کند این 
است که زمان تولید و پخش به هم نزدیک باشد؛ 
یعنی همگام بــا رویدادها و تحولاتی که همزمان 
با تولید رخ می دهد، پخش شــود. استفاده از این 
همزمانی ها می تواند توجه مخاطب را بیشتر جلب 
کند. این کار به تدریج در حال شکل گرفتن است.

 در این زمینه مرکز ســیمرغ دو ســالی است که 
راه اندازی شده و تا پیدا کردن عوامل تولید زمان بر 
است. کاری هم که عرضه می شود قریب به اتفاق 
هنرمندان شناخته شده عرصه تلویزیون در حال 
همکاری هستند یا روی آنتن می بینیم یا به عنوان 

عوامل تولید در حال برنامه سازی هستند.
باکارگردانانمطرحطنزدرحالمذاکره

هستیم
پیمان جبلی در پاســخ به اینکه کدام کارگردانان 
طنز قرار اســت برای تلویزیون برنامه بسازند؛ با 
توجه به اینکه پیشتر هم زمزمه هایی مبنی همکاری 
دوباره مهران مدیری با صداوسیما مطرح شده بود، 
توضیح داد: کارگردانان مطرحی که در زمینه طنز 
تجربه دارند، یا در حال تولید هســتند، یا با آنها 

قرارداد بسته شــده و یا از آنها در حال مشورت 
گرفتن هســتیم. افراد زیادی هستند و با برخی از 
این کارگردانان توافق کرده ایم که کارهای نمایشی 
تولید کنند.او تاکید کرد: آنچه در حال انجام شدن 
است، با این هدف شکل می گیرد که بتوانیم به ذائقه 

مشکل پسند مخاطبان پاسخ مناسبی بدهیم.
بهقولمــانبرایســاخت»نــونخ«،

»زیرخاکی«و»پایتخت۷«عملکردیم
جبلی در پاسخ به پرسش دیگری درباره شباهت 
برنامه هــای »۱۰۰۱« و »خندوانه« که صرفا با 
تغییر برخی عوامل همــراه بود؟ اظهار کرد: بارها 
گفته ام اجبار الزام آوری برای کسانی که الان تمایل 
به همکاری نداشته باشــند، نداریم. به انتخاب و 
تصمیمشــان احترام می گذاریم امــا به این معنی 
نیست که از تولید برنامه ها غفلت می کنیم؛ آن هم 
برنامه هایی که ساختار مورد پسند مردم را داشته 

است. 
عاوه بر اینکه اصرار به فصل دوم  ســازی برای 
تولید برنامه های برند و موفق داریم، در کنار آثاری 
مثل نون خ و زیرخاکی و پایتخت ۷ که قول ساخت 
آن را داده بودیم، تلویزیون مکانی برای برندها و 
برنامه های جدید است. در عین حال که عزم مان 
برای فصل دوم ســازی جزم هست نباید از تولید 

برنامه ها و ساختارهای جدید غفلت کنیم. ممکن 
است شباهت هایی به هم داشته باشند اما معتقدم 
برنامه ۱۰۰۱ یک برنامه جدید و متفاوتی اســت 
که تا به اینجای کار، برنامه موفقی بوده و حتما در 
عرصه های دیگر هم تولید خواهد شد و امیدواریم 
برِندهای بیشتری به خانواده برندهای صدا و سیما 
اضافه شود.او تاکید کرد: ما زحماتی که همه افراد 
در گذشته متقبل شده اند را ارج می نهیم اما معنی آن 
این نیست که در تاریخ متوقف شویم. ما نمی توانیم 
در یــک برنامه، یک برند و حتی یک شــخص 
متوقف بشــویم. مخاطب هم از ما می خواهد این 

حرکت ما مستمر باشد.
بــه گزارش همشــهری آناین، پیمــان جبلی ـ 
رییس صداوســیما ـ درباره وضعیت بازداشــت 
رژیم صهیونیستی  توســط  خبرنگار صداوسیما 
در غــزه نیز توضیح داد: طبــق پیگیری هایی که 
داشتیم این خبرنگار توســط رژیم صهیونیستی 
زندانی و اسیر شــده است و چون خانواده تمایل 
نداشــتند موضوع مطرح شود، با پیگیری هایی که 
داشــتیم هنوز هم در داخل سرزمین های اشغالی 
در اســارت رژیم هســت و در غزه نیســت، که 
 امیدواریــم از اســارت رهایی پیدا کنــد و آزاد

 شود.

قولی که رئیس صداوسیما برای پایتخت قولی که رئیس صداوسیما برای پایتخت 77، نون خ و زیرخاکی داد، نون خ و زیرخاکی داد

 اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای   

آگهی فراخوان  عمومی  
) با ارزیابی کیفی فشرده( شماره  403-168

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان هرمزگان در نظر دارد فراخوان عمومی فوق را با مشخصات و شرایط کلی ذیل از طریق 
برگزاری مناقصه  ، به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید. الف ( شرح مختصر کارها :

ب( محل تامًین اعتبار : از محل اعتبارات ملی و استانی
ج( شرایط متقاضی :  ۱ – داشتن شخصیت حقوقی  ۲-  داشتن توانایی ارائه ضمانت نامه بانکی شرکت در فرآیند ارجاع کار و ضمانت 
نامه انجام تعهدات . لذا متقاضیانی که دارای شــرایط مذکور در بند » ج « فوق بوده و آمادگی اجرای پروژه را دارند می توانند جهت 
اخذ اســناد فراخوان از ساعت ۱۴:۳۰ مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۴  لغایت ساعت  ۱۴:۰۰ مورخ  ۱۴۰۳/۱۱/۲۱ به پایگاه اینترنتی سامانه 
تدارکات الترونیکی دولت به آدرس www.setadiran.ir مراجعه نمایند، آخرین مهلت تحویل اسناد فراخوان، ساعت  ۱٥:۰۰  مورخ 
۱۴۰۳/۱۲/۰۶ و بازگشــایی پاکات ساعت  ۰۸:۰۰ مورخ ۱۴۰۳/۱۲/۰۷ خواهد بود. جهت کسب اطلاعات بیشتر به آدرس اینترنتی 

www.iets.mporg.ir مراجعه نمایید. 

مبلغ تضمین شرکت در فرآیند
 ارجاع کار )ریال(

1.405.123.200

مدت پیمان
)ماه(

1

شهرستان

استان

مبلغ برآورد)ریال(

28،102،464،000

موضوع پروژه

تهیه ، خرید و حمل تابلو اخباری و پرچمی مجتمع 
خدماتی رفاهی

نوبت اول

 شناسه آگهی : 18۷2422

فراخوان  خدمات مشاوره
 مطالعات ترمیم و اصلاح دیوار پیرامونی 

بندر سیریک
سازمان بنادر و دریانوردی در نظر دارد خرید خدمات مشاوره مطالعات 
ترمیم و اصلاح دیوار پیرامونی بندر سیریک به شماره ۱۴۰۳/۲۷ را 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل 
برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا تهیه فهرست 
مشاوران دارای صلاحیت، ارســال درخواست پیشنهاد)RFP(،ارائه 
پیشنهاد مشــاوران و بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
 www.setadiran.ir آدرس  به  الکترونیکی دولت)ستاد(  تدارکات 
انجام خواهد شد و لازم اســت مشاوران در صورت عدم عضویت 
قبلی،مراحل ثبت نام درســایت مذکــور و دریافت گواهی امضای 
الکترونیکی را جهت شرکت در فراخوان محقق سازند. تاریخ انتشار 

فراخوان در سامانه تاریخ ۱۴۰۳/۱۱/۱۳ می باشد.
مهلت زمانی دریافت اســناد فراخوان: ساعت ۱9:۰۰ روز شنبه  

تاریخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۰
مهلت زمانی ارسال پاسخ فراخوان: ساعت ۱9:۰۰ روز شنبه تاریخ 

۱۴۰۳/۱۱/۲۷
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار :

آدرس: استان هرمزگان،شــهر بندرعباس،بلوار پاسداران،میدان 
قائم،اداره بنادر و دریانوردی شهید باهنر و تلفن:۰۷۶-۳۲۱۲9۲۷۱
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:

مرکز تماس : ۰۲۱-۴۱9۳۴
دفتر ثبت نام : ۸٥۱9۳۷۶۸ و ۸۸9۶9۷۳۷

اطلاعات تماس دفاتر تماس ثبت نام ســایر استان ها،در سایت 
 سامانه )www.setadiran.ir( بخش ثبت نام/پروفایل تامین کننده/

مناقصه گر موجود است.
شناسه آگهی: 18۷4323 

گروه فرهنگ و هنر// اعضای هیات داوران مسابقه سینمای ایران چهل و سومین 
جشنواره فیلم فجر معرفی شدند. 

 طی احکامی از ســوی منوچهر شاهسواری دبیر جشــنواره، کمال تبریزی، رضا درستکار، 
بهرام رادان، علیرضا رئیسیان، علیرضا زرین دست، عزت الله ضرغامی و مستانه مهاجر به عنوان 

اعضای هیات داوران این دوره از جشنواره فیلم فجر معرفی شدند.
اولین جلســه هیئت داوران بخش مسابقه سینمای ایران چهل و سومین جشنواره فیلم فجر، 
عصر روز سه شنبه 9 بهمن همزمان با مبعث پیامبر اعظم )ص( در محل ستاد جشنواره برگزار 

شد.
به گزارش جام جم آناین، چهل و ســومین جشــنواره فیلم فجر ۱۲ تا ۲۲ بهمن به دبیری 

منوچهر شاهسواری برگزار می شود.

داوران »فیلم فجر« داوران »فیلم فجر« ۴۳۴۳ مشخص شدند  مشخص شدند 

گروه فرهنگ و هنر// شــبکه نسیم این روزها به دنبال 
فصل جدید »مهمانی« بــرای پخش در ایام نوروز ۱۴۰۴ 

است. 
یکی از برنامه های جدی شبکه نسیم برای نوروز ۱۴۰۴ ، مذاکره با 
سازندگان »مهمانی« برای ساخت فصل جدید است.سال گذشته بود 
که پس از گمانه زنی ها بر سر بازگشت ایرج طهماسب به تلویزیون و 
آوردن »مهمونی«اش به صداوسیما، سرانجام از سوی مدیران رسانه 
ملی رسما اعام شد که برنامه جدید این هنرمند با عنوان »مهمانی« 
قرار است در ایام نوروز از شبکه نسیم پخش شود و بر این اساس 

ادامه انتشار در شبکه نمایش خانگی منتفی شد.
مجموعه »مهمونی« پیشتر به نویسندگی، کارگردانی و مجری گری 

ایرج طهماسب در دو فصل ۳۰ قسمتی برای شبکه نمایش خانگی 
ساخته و منتشر شد.

فصل اول این مجموعه نوروز ۱۴۰۱ در پلتفرم نماوا آغاز شــد و 
تا مهر ۱۴۰۱ ادامه داشت. فصل دوم »مهمونی« هم نوروز ۱۴۰۲ 
به طور مشــترک از دو پلتفرم نماوا و فیلیمو شروع شد و تا آبان 
۱۴۰۲ ادامه داشــت.  اما تولید و پخش »مهمونی« طهماسب در 
حالی آبان ماه ۱۴۰۲ در شــبکه نمایش خانگی به پایان رسید که 
گمانه هایی مبنی بر ادامه  ساخت آن در تلویزیون، بالا گرفته بود و 
انتشــار یک نامه از اداره کل بازرگانی سازمان صداوسیما، احتمال 
بازگشت ایرج طهماســب را قوت داد. در نهایت اسفند ماه ۱۴۰۲ 
در نشســت اعام برنامه های رمضانی و نوروزی معاونت ســیما،  

محسن برمهانی اعام کرد: در شبکه نسیم برنامه ای به نام »مهمانی« 
با اجرای ایرج طهماســب در حال تولید است که 9 قسمت آن در 

نوروز پخش خواهد شد.
بنابرایــن گزارش، آخریــن فصل »مهمانی« ایرج طهماســب با 
صداپیشــگی هوتن شکیبا، کاظم ســیاحی، بهادر مالکی، سهیل 
مستجابیان، محمد شعبانپور، نازنین شعبانی و امیر ادیب و با حضور 
بچه، پشه، مگســی، قیمه و ... نوروز ۱۴۰۳ بود که برای پخش از 
تلویزیون به شبکه نسیم رسید و البته قسمت هایی از پخش آن باقی 
مانده بود که در مقطعی دیگر روی آنتن رفت.مهر ماه بود که شبکه 
نسیم اقدام به پخش سه قسمت باقی مانده کرد و بدین ترتیب پخش 

این فصل از این مجموعه هم به پایان رسید.
به گزارش ایسنا، شبکه نسیم حالا این روزها به دنبال رایزنی برای 
پخش فصل جدید »مهمانی« برای نوروز ۱۴۰۴ اســت و اگرچه 
این اراده هنوز به قطعیت نرســیده اســت اما به نظر می رسد نظر 

 سازندگان هم برای ساخت فصل جدید مثبت باشد. هرچند پروسه 
جمع کردن دوباره عوامل ســاخت، زمان بر خواهد بود؛ چراکه هر 
کدام از هنرمندان این مجموعه درگیر پروژه های جدید هســتند و 

بدین ترتیب زمان زیادی باید صرف پیش تولید شود.

شبکه نسیم به دنبال »مهمانی« جدید برای نوروز شبکه نسیم به دنبال »مهمانی« جدید برای نوروز ۱۴۰۴۱۴۰۴

ترویج فرهنگ مراجعه به روانپزشک با استفاده از سینما ترویج فرهنگ مراجعه به روانپزشک با استفاده از سینما 
گروه فرهنــگ و هنر// معــاون فرهنگی و 
به  توجه  گفت:با  بهداشت  وزارت  دانشجویی 
نقش و نفوذ سینما در تغییر رفتار های فرهنگی 
و اجتماعی جامعه سینما باید نشاط و امید را 

در جامعه فرهنگ سازی کند.
 مسعود حبیبی گفت: امیدواریم بتوانیم در آینده گام های 
مؤثرتری در ارتباط با ســینما برداریم تا از این ابزار 
قدرتمند برای ارتقای سامت روان و اطاع رسانی در 

خصوص مسائل سامت روان بهره مند شویم.
وی افزود: سینما به عنوان یک ابزار فرهنگی و هنری، 

می تواند انعکاس دهنده واقعیت های روانی جامعه باشد. 
از طریق ســینما، ما می توانیم به درک عمیق تری از 

مسائل و مشکات روانی جامعه خود برسیم.
معاون فرهنگی و دانشجویی وزارت بهداشت تصریح 
کرد: بهداشت روانی یک مسئله پیچیده و چند وجهی 
است که برای مدیریت آن، تمامی ابزار های موجود در 
جامعه باید با یکدیگر همکاری کنند. سینما به عنوان 
یک رسانه تاثیرگذار و وسیله ای برای انتقال پیام ها به 

جامعه، می تواند نقشی اساسی در این زمینه ایفا کند.
حبیبی تصریح کرد: سینما به دلیل نفوذ بالایی که در 

افکار عمومی دارد، قادر است افکار عمومی را تحت 
تأثیر قــرار دهد و می تواند نگرش هــا و رفتار های 

عمومی را به طور مثبت یا منفی تغییر دهد.
به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، وی گفت: سینما نه 
تنها می تواند هنجار های جدید را در جامعه ایجاد کند، 
بلکه توانایی دارد که هنجار های موجود را به گونه ای 
ناهنجار به تصویر بکشــد. این قدرت سینماست که 
می تواند در تغییرات اجتماعی و فرهنگی مؤثر باشد و 
به عنوان یک ابزار فرهنگی مهم، می تواند به شکل گیری 

هنجار های جدید در جامعه کمک کند.
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تاثیر زیست محیطی تاثیر زیست محیطی 

امام  محمد تقی )ع(:امام  محمد تقی )ع(:
صحت و تندرستی بهترین بخشش خداوند استصحت و تندرستی بهترین بخشش خداوند است

گفت و گوی اختصاصی // یکی از مشکلات اصلی هرمزگان در موضوع کالاهای اساسی نداشتن 
سیلو برای نگهداری و ذخیره سازی گندم است.

   در حال حاضر در هرمزگان فقط در شهرستان حاجی آباد یک سیلوی ۵۰ هزار تنُی وجود دارد که 
متعلق به بخش خصوصی است که فقط برای زمان های برداشت محصول داخلی جهت نگهداری گندم 
استفاده می شود و با توجه به بعُد مسافت خیلی زیاد آن تا بندر شهید رجایی عما دردی از استان را در 
این زمینه درمان نمی کند و از نظر اقتصادی هم طبق گفته کارشناسان مقرون به صرفه نیست و باعث تحمیل 
هزینه های زیادی می شود. دادگر، رئیس هیئت مدیره و مالک کارخانه آرد مروارید هرمزگان، نمونه ای 
الهام بخش از اراده و پشتکار است. او با تکیه بر سرمایه شخصی خود و بدون هیچ گونه حمایت از سوی 
مسئولان دولتی، به احداث سیلوی ۶۴ هزار تنی گندم در هرمزگان پرداخت. این سیلو با ظرفیت بالا و 
با استفاده از مدرن ترین تکنولوژی ها و استانداردهای بین المللی طراحی و ساخته شده است.شرکت آرد 
مرواریدهرمزگان زیر مجموعه ای از یک گروه بزرگ صنعتی است که درجنوب ایران، واقع در بندرعباس، 
در زمینه تولید انواع آرد با بهره گیری از مدرن ترین و برترین تکنولوژی روز دنیا بولر آلمان و سوئیس 
و با اســتفاده از تجارب طولانی در صنعت آرد فعالیت می نماید. با توجه به ظرفیت بالای ماشین آلات 
و تولید انواع آرد با هر نوع آنالیزی، این شــرکت در شــمار بزرگ ترین و مجهزترین کارخانجات در 
خاورمیانه و ایران می باشد. شرایط استراتژیک کارخانه از لحاظ موقعیت جغرافیایی به جهت قرار گرفتن 
در مسیر ترانزیت و نزدیکی به خطوط راه آهن و بنادر مهمی چون بندر شهید رجایی، بندر شهید باهنر 
 و ...امکان برآوردن نیازهای مشــتریان را در سراسر خاورمیانه فراهم نموده است.دادگر در گفت وگو با 
خبرنگار روزنامه دریا در رابطه با اهمیت احداث سیلو برای نگهداری و ذخیره سازی گندم اظهار کرد: 
احداث ســیلو به دلایل متعددی اهمیت زیادی دارد.این ســیلوها نه تنها به حفظ کیفیت گندم در برابر 
عوامل خارجی مانند رطوبت، حشرات و حیوانات موذی کمک می کنند بلکه با استفاده از سیستم های 
پیشرفته کنترل دما و رطوبت، از ضایعات نان و گندم به طور قابل توجهی می کاهند. افزایش عمر گندم 
از دیگر مزایای احداث سیلوها است که امکان ذخیره سازی این محصول استراتژیک را برای مدت های 
 طولانی فراهم می کنــد.وی در ادامه افزود: عاوه بر این، ســیلوها می توانند هزینه های حمل ونقل را 
به طور چشــمگیری کاهش دهند زیرا گندم در مکان های مناسب و نزدیک به مصرف کنندگان نهایی 
ذخیره می شود. این امر  موجب صرفه جویی در هزینه های لجستیکی می شود.مالک کارخانه آرد مروارید 
هرمزگان، خاطرنشان کرد:سیلوها به کشاورزان این امکان را می دهند که میزان موجودی گندم خود را به 

دقت کنترل کرده و در مواقع نیاز به بازار عرضه کنند، بدون اینکه نگران تغییرات قیمتی یا نابودی محصول 
باشــند. این امکان باعث می شود کشاورزان بتوانند برنامه ریزی بهتری برای تولید و فروش خود داشته 
باشند.دادگر بیان داشت:از سوی دیگر، سیلوها به عنوان محافظی در برابر بایای طبیعی مانند طوفان، سیل 
و بارش های شدید عمل می کنند. این حفاظ ها می توانند گندم را از آسیب های ناشی از این بایا محافظت 
کرده و به حفظ امنیت غذایی کشور کمک کنند.وی گفت: همچنین با احداث سیلوهای مدرن، امکان ایجاد 

اشتغال  افزایش می یابد که این امر می تواند به بهبود وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم کمک کند.
بهترینکارخانهبولردرکشور

   دادگر با اشــاره به اهمیت موضوع ابراز داشــت: دو سال پیش با برنامه ریزی  نقشه ای برای ساخت 
سیلوهای بتنی در بندرعباس تهیه شد. این تصمیم به دلیل نیاز به ذخیره سازی بهداشتی و اصولی گندم در 
شرایط آب و هوایی خاص این منطقه گرفته شد.وی ادامه داد: "سیلوهای جدید با ظرفیت ۶۴ هزار تن 
طراحی شده اند و برنامه ریزی و نقشه کشی این پروژه با همکاری متخصصان سوئیسی و آلمانی انجام شد تا 
بهترین استانداردها رعایت شود. با بازسازی کارخانه و آزمایشگاه، کارخانه تبدیل به بهترین کارخانه بولر 
 در ایران شد و امتیاز بزرگی برای استان به حساب می آید.مالک کارخانه آردمروارید هرمزگان تصریح کرد: 
 ماشین آلات با  سیستم های جدید برای تولید با بالاترین کیفیت نصب شده که شامل لوله های استیل بهداشتی 
و سورتکس است. با وجود تحریم ها، دستگاه های جدید وارد شدند و سیستم های کارخانه به روز شدند. 
این کارخانه پیشرفته متاسفانه با این همه سرمایه گذاری عظیمی که شده تنها با ظرفیت تولید  ۲۷ درصد 
 از صد در صد آن بهره مند است.وی با اشاره به میزان تأمین آرد استان، گفت: " این کارخانه  به تنهایی

 ۷۰ درصد انواع آرد هرمزگان را تأمین می کند و در صورت تعطیلی کارخانه، اســتان با بحران کمبود 
آرد مواجه خواهد شد. با این حال، با احداث سیلوهای جدید و به روزرسانی سیستم های کارخانه، این 
توانمندی را داریم که نیازهای غذایی و بهداشتی استان را به بهترین شکل ممکن تأمین کنیم.دادگر همچنین 
از حمایت ها و همکاری های اداره صنعت، معدن و تجارت استان قدردانی کرد و گفت: "با همکاری و 
حمایت های اداره صمت، توانستیم این پروژه بزرگ را به مرحله پایانی  برسانیم و امیدواریم با ادامه این 
حمایت ها، بتوانیم نقش مهمی در تأمین امنیت غذایی و بهبود وضعیت اقتصادی استان ایفا کنیم.وی تصریح 
کرد: "سیلوهای موجود در اسکله شهید رجایی موسوم به) روباز(  خیلی بهداشتی و اصولی نیستند و 
با خشکسالی های اخیر و کاهش تولید گندم، نیاز به سیلوهای بهداشتی و ایمن بیش از پیش احساس 

می شود.
سرمایهگذاری۵۰۰میلیاردتومانی

   رئیــس هیئت مدیره کارخانه آرد مروارید هرمزگان با اشــاره به اهمیت این پروژه گفت: این پروژه 
شامل هشــت سیلوی ۸ هزار تنی اســت که جمعاً دارای ظرفیت ۶۴ هزار تن می باشد. برای احداث 
این ســیلوها و توســعه کارخانه شــامل مجهز کردن ماشــین آلات ، آزمایشــگاه و کنترل کیفیت، 
خرید ۲ دســتگاه موتــور برق ، که همــه اینها تقریبا حــدود ۵۰۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
شــده است و این پروژه باعث ایجاد اشتغال مســتقیم برای حداقل ۵۰ نفر و اشتغال غیرمستقیم برای 
بســیاری دیگر از هموطنان می شــود. همچنین، با توســعه این ســیلوها، امکان ذخیره سازی گندم 
 برای چند ماه در اســتان فراهم می شود.وی با انتقاد از مســئولان دولتی به دلیل عدم حمایت کافی و 
عدم تســهیات، افــزود: با وجود درخواســت های متعدد ما از مســئولان برای اخذ تســهیات و 
حمایت های مالی، تاکنون هیچ کمکی دریافت نکرده ایم. این امر باعث شــده که بسیاری از هزینه ها را 
از منابع شــخصی تأمین کنیم و با چالش های زیادی مواجه شــویم. در شرایط اقتصادی فعلی، انتظار 
داریــم که دولت و مســئولان مربوطه به طور جدی از پروژه های بزرگ و اســتراتژیک مانند احداث 
ســیلوهای ذخیره ســازی گندم حمایت کنند.دادگر همچنین به اهمیت داشتن سیلوهای ذخیره سازی 
 در هرمزگان اشــاره کرد و اظهار داشــت: اســتان هرمزگان به دلیل موقعیت جغرافیایی و شــرایط

 آب و هوایی خاص خود، نیاز مبرمی به ســیلوهای ذخیره سازی گندم دارد. این سیلوها می توانند به 
تأمین مداوم و پایدار گندم در اســتان کمک کرده و از نابودی محصولات جلوگیری کنند. همچنین با 

وجود بنادر مهمی مانند بندرعباس در اســتان، سیلوهای ذخیره سازی می توانند نقش مهمی در تسهیل 
واردات و صادرات گندم ایفا کنند و به توسعه اقتصادی منطقه کمک کنند." مالک کارخانه آرد مروارید 
هرمزگان همچنین انتقاد شدیدی از وضعیت توزیع برق داشت و گفت: "مشکات توزیع برق و اخطارهای 
مکرر اداره برق برای قطع برق، چالش های بزرگی را برای ما ایجاد کرده است. در حال حاضر با توجه 
به درخواســت ناعادلانه اداره برق و ادعای دریافت حق ترانزیت از مشترکین بالای ۱ مگاوات بدهی  
 بالایی از سال قبل برای ما ثبت و درخواست پرداخت آن از طرف شرکت دارند. بارها توضیح دادیم و 
نامه نگاری کردیم که ما تولید یارانه ای و در سبد کالای اساسی غذایی هستیم و تولیدات ما دستوری و از 
 طرف بازرگانی دولتی تعیین می شود که هیچ دخالتی در قیمت فروش آن نداریم و متاسفانه دائم تهدید به
 قطع برق می کنند و این قطع برق می تواند تأثیرات بســیار منفی بر روی تولید و ذخیره ســازی گندم 
داشــته باشد. در هفته، دو روز برق کارخانه به مدت ۱۲ ساعت قطع می شود و این امر نه تنها تولید را 
مختل می کند، بلکه هزینه های بسیار بالایی را نیز به همراه دارد. از مسئولان توزیع برق می خواهیم که 
با ما همکاری کنند تا بتوانیم در این شرایط سخت اقتصادی به فعالیت های خود ادامه دهیم.وی با تأکید 
بر تاش های شخصی خود اضافه کرد: تمام سرمایه ای که داشتم را برای این کار گذاشته ام و همه چیز 
خودم را فروخته ام. از ملک تهران و جهرم گرفته تا ارث پدری، همه را فروختم تا بتوانم این پروژه را به 
سرانجام برسانم. با این حال، همچنان با چالش های زیادی روبرو هستیم و امیدواریم که با همکاری و 
حمایت های بیشتر بتوانیم بر این مشکات فائق آییم.  وی با اشاره به نیازهای مالی پروژه توضیح داد: 
برای تکمیل پروژه و فراهم کردن امکاناتی مانند فضای سبز و تأمین برق، به چند میلیارد تومان نیاز داریم. 
این سرمایه گذاری ها برای ایجاد شرایط بهداشتی و زیست محیطی مناسب بسیار حائز اهمیت هستند و 
امیدواریم که با حمایت های مالی و تسهیات مناسب از سوی دولت و استاندار عزیز و همچنین مسئولان 

مربوطه، بتوانیم این نیازها را برآورده کنیم.
گلایهازجهادکشاورزیهرمزگان

  دادگر همچنین از جهاد کشاورزی هرمزگان گایه کرد و افزود: "با وجود اهمیت پروژه و تأثیر آن بر 
تأمین امنیت غذایی استان، از جهاد کشاورزی نیز حمایت و هپچ همکاری لازم را دریافت نکرده ایم. 
حتی با توجه به اهمیت احداث این پروژه سراغی از ما هم نگرفتند.وی گفت: گندمی که از زمین برداشت 
می شود حاوی مقدار زیادی ناخالصی است که تأثیر نامطلوبی روی کیفیت آرد و خواص نان می گذارد. 
به همین دلیل قبل از آســیاب کردن، این ناخالصی ها باید جدا گردند که به این عملیات بوجاری و به 

دستگاهی که این عمل را انجام می دهد دستگاه بوجاری گفته می شود.
   "در پایان، دادگر خاطر نشان کرد: با احداث این سیلوها و به روزرسانی سیستم های کارخانه، امیدواریم 
بتوانیم به تأمین امنیت غذایی کشور و استان کمک کرده باشیم و شاهد افتتاح این سیلوها به صورت 
رسمی در هفته های آتی باشیم.  گفتنی است، شرکت آرد مروارید هرمزگان دارای واحد کنترل کیفی با 
اســتفاده از کارشناسان مجرب و تجهیزات فنی کارآمد است که زمینه ارتقاء کیفی محصولات تولیدی 
را فراهم می آورد. این واحد با نظارت بر جدا سازی و اختاط گندم های ورودی، زمینه را برای تولید 
محصولات متنوع فوق استانداردهای ملی فراهم می آورد.سیلو ۶۴ هزار تنی نگهداری و ذخیره سازی 
گندم در بابا غام واقع در شهرک صنعتی شماره دو در مجاورت کارخانه آرد مروارید هرمزگان قرار 

دارد. 
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